
Załącznik nr 1 do protokołu XII/2024 z sesji Rady Miejskiej w Prudniku w 

dniu 26.11.2024 r.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

Otwieram XII sesję Rady Miejskiej w dniu 26 listopada 2024 roku. 

Na 21 radnych obecnych jest 18. Mam nadzieję, że jeszcze dojdą. 

Wobec powyższego rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Szanowni Państwo, stosowna informacja dotycząca nagrywania 

oraz przetwarzania obrazu i dźwięku z obrad dzisiejszej sesji znajduje 

się na stronie internetowej Gminy Prudnik i można się z nią zapoznać. 

Na dzisiejszej sesji pragnę przywitać Pana Wiceburmistrza Wiesława 

Kopterskiego, Panią Skarbnik Gminy Wiolettę Zator i czuwającą 

nad porządkiem prawnym naszej sesji Panią Radcę Prawną Katarzynę 

Staniaszek. Witam również Panie i Panów sołtysów. 

Witam koleżanki i kolegów radnych oraz wszystkich mieszkańców naszej 

gminy obecnych na dzisiejszej sesji oraz tych, 

którzy oglądają nas za pośrednictwem mediów elektronicznych. Porządek 

sesji był Państwu znany. Czy są jakieś wnioski co do zmiany porządku 

obrad? Wobec tego, że nie widzę, w takim razie przechodzimy do 

procedowania. 1a mamy otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, to zostało 

uczynione.  

Ad. 1b Przechodzimy do punktu 1b, do przyjęcia protokołu z XI sesji Rady 

Miejskiej w Prudniku z dnia 31 października 2024. 

Czy ktoś z Państwa do tego protokołu ma jakieś uwagi albo chciałby coś 

poprawić, zmienić? Wobec tego, że nie widzę, w takim razie przystępujemy 

do głosowania. Kto jest za przyjęciem protokołu i transkrypcji z XI sesji 

Rady Miejskiej w Prudniku z dnia 31 października 2024? Kto jest przeciw i 

kto się wstrzymał? Jeszcze Pan Edward Mazur. Proszę o podanie wyników. Za 

przedsięwzięciem protokołu z XI sesji głosowało 17 radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt się nie wstrzymał. U 1 radnego brak głosu i 3 radnych 

nieobecnych. 

Ad. 2 Przechodzimy do punktu 2. 

Informacja burmistrza o działaniach podejmowanych między sesjami. 

Proszę Pana Wiceburmistrza Kopterskiego o przedstawienie tej informacji. 

- Witam serdecznie wszystkich. Panie przewodniczący, Panie i Panowie 

radni, szanowni Państwo, podczas nieobecności burmistrza chciałbym 

przedstawić sprawozdanie z działalności Burmistrza Prudnika za okres od 

31 października do 26 listopada. Z ważniejszych spraw należy wymienić. W 

dniach 14 i 15 listopada 2024 roku przekazałem Radzie Miejskiej w 

Prudniku i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Opolu projekt budżetu Gminy 

Prudnik na 2025 rok. Projekt budżetu na 2025 rok opiewa na kwotę 196 550 

000 zł, z tego dochody na kwotę 185 144 000 zł, przychody na kwotę 11 406 

000 zł oraz wydatki na kwotę 192 975 000 zł, rozchody na kwotę 3 575 000 

zł. Stawki podatku od nieruchomości oraz stawki podatku od środków 

transportowych w 2025 roku pozostaną na niezmienionym poziomie według 

stawek obowiązujących 2024. Zgodnie z ogłoszonym komunikatem Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego średnia cena skupu żyta za okres 11 

kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2025 

wyniosła 86,34 zł za jedną decytonę. Powyższe oznacza, iż stawka podatku 

rolnego uległa obniżeniu z kwoty 89,63 zł za jedną decytonę w 2024 roku 

do kwoty 86,34 zł za jedną decytonę w 2025 roku, to jest o 3,67%. 

Z kolei stawki podatku leśnego według średniej ceny sprzedaży drewna 

obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za 

pierwsze 3 kwartały 2024 roku uległy zmniejszeniu z kwoty 327,43 zł za 1 

m3 do kwoty 277,35 zł za 1 m3, to jest o 15,30%. Na terenie gminy nie 

pobiera się opłaty targowej. Dochody budżetu Gminy Prudnik 2025 na łączną 

kwotę 185 144 000 zł stanowią dochody bieżące w kwocie 145 821 963 000,71 

zł to jest 78,76% dochodów ogółem. Dochody majątkowe w kwocie 39 322 

036,29 zł, 21,24% dochodów ogółem. W 2025 gmina planuje przychody w 



wysokości 11 406 000 zł, z tego z tytułu niewykorzystanych środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 

związanych ze szczegółowymi zasadami wykonywania budżetu 

określonymi ustawami w wysokości 5 456 000 zł. Z tytułu zaciągniętego 

kredytu w wyniku... Przepraszam... W wysokości 5 950 000 zł, który 

zostanie przeznaczony głównie na pokrycie wkładu własnego do zadań 

inwestycyjnych zaplanowanych do realizacji w 2025 roku. Wydatki budżetowe 

na 2025 rok ogółem wynoszą 192 975 000 zł, z tego wydatki bieżące 144 752 

818,30 zł, to jest 75,01% wydatków ogółem, z tego wydatki jednostek 

budżetowych na wynagrodzenia i składki od nich naliczane 73 373 702,19 

zł. Wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań 38 367 135,02 zł. 

Dotacje na zadania bieżące 11 496 000 zł. Świadczenia na rzecz osób 

fizycznych 16 879 437 000 zł. Wydatki na obsługę długu publicznego 3 010 

000 zł. Wydatki na programy finansowe z udziałem środków Unii 

Europejskiej 1 626 544,09 zł. Wydatki majątkowe 48 222 181,70 zł, to jest 

24,99% wydatków ogółem. W projekcie budżetu na 2025 rok na zadania 

zlecone z zakresu administracji rządowej zaplanowano dochody i wydatki w 

wysokości 16 092 877 zł. W 2025 roku planuje się rozchody budżetu w 

łącznej wysokości 3 575 000 zł. Całość kwoty przeznacza się na spłatę rat 

kredytów zaciągniętych przez Gminę Prudnik w poprzednich latach, rezerwy 

zostały ustalone w minimalnych wysokościach wskazanych w ustawach, tj. 

rezerwę budżetową ogólną zaplanowano w kwocie 208 000 zł, tj. 0,11% 

planowanych wydatków budżetowych. Rezerwy celowe zaplanowane w kwocie 1 

941 664 000 zł, to jest 1,01% planowanych wydatków budżetowych z 

przeznaczeniem na odprawy emerytalne, nagrody inne niż uznaniowe dla 

pracowników w kwocie 1 150 000 zł, realizację zadań własnych bieżących z 

zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 342 000 zł, z tytułu udzielonego 

poręczenia spłaty kredytu długoterminowego przez ZWIK Prudnik w kwocie 

269 664 zł, opał w jednostkach organizacyjnych gminy w kwocie 80 000 zł 

inwestycje zakupy inwestycyjne w kwocie 100 000 zł. W projekcie budżetu 

na 2025 zaplanowano dotację w wysokości 12 147 104,94 zł, z tego dla 

jednostek sektora finansów publicznych kwota 6 356 000 zł, dla jednostek 

spoza sektora finansów publicznych w kwocie 5 791 104,94 zł. W projekcie 

budżetu Gminy Prudnik na 2025 rok na wydatki bieżące i majątkowe 

jednostek pomocniczych zaplanowano kwotę 350 387,83 zł. Na dzień 

sporządzania informacji Gmina Prudnik posiada podpisane umowy, 

porozumienia, czy też wstępne promesy na dofinansowanie inwestycji, 

zgodnie z którymi planuje realizację zadań w ramach środków rządowego 

funduszu rozwoju dróg, przebudowa i rozbudowa ciągu ulic Ogrodowa, 

Chrobrego i Kochanowskiego w Prudniku, z Rządowego Funduszu Polski Ład, 

Program Inwestycji Strategicznych, rozwój infrastruktury wodno-

kanalizacyjnej w rejonie ulic Maczka, Andersa, Frankla i Skowrońskiego w 

Prudniku. Budowa infrastruktury technicznej strefy przemysłowej w 

Prudniku. Modernizacja zdegradowanej infrastruktury mieszkaniowej. 

Rewitalizacja przestrzeni publicznej Śródmieścia Prudnika. Modernizacja 

Wiejskiego Domu Kultury i Publicznego Przedszkola w Mieszkowicach. 

Modernizacja Zespołu Miejskich Obiektów Sportowych położonych przy ulicy 

Kolejowej w Prudniku. Z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków Fundusz 

Przeciwdziałania COVID-19. Tutaj mamy renowację siedmiu sztuk zabytkowych 

łuków przyporowych zlokalizowanych na ulicy Kościelnej oraz Sobieskiego w 

Prudniku. Z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej w ramach programu Sportowa 

Polska, modernizacja Zespołu Miejskich Obiektów Sportowych położonych 

przy ulicy Kolejowej w Prudniku. Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Opolu. Program priorytetowy Ciepłe 

Mieszkanie w Gminie Prudnik, nabór 1. Program priorytetowy Ciepłe 

Mieszkanie w Gminie Prudnik, nabór 2. Realizacja programu Czyste 



Powietrze na terenie Gminy Prudnik. Fundusze Europejskie dla Opolskiego 

na lata 2021-2027. 

 

Poprawa efektywności energetycznej budynków użyteczności publicznej 

na terenie Gminy Prudnik, Gminy Głogówek i Gminy Biała. 

Nie-Sami-Dzielni, rozwój usług społecznych oraz wspierający osoby 

niesamodzielne, trzecia edycja. Bliżej rodziny i dziecka, wsparcie rodzin 

przeżywających problemy opiekuńczo-wychowawcze oraz wsparcie pieczy 

zastępczej, etap drugi. Taborem do Europy. Interreg Czechy Polska 2021-

2027. Bruntal Prudnik, serce łamie granice. 

Ludowi artyści dla tradycji. Wspólna przygoda na pograniczu. Następnie 

pozwolę sobie przedstawić stopień realizacja pomocy finansowej dla 

powodzian z terenu Gminy Prudnik, w tym zasiłku powodziowego, zasiłku na 

osuszanie, zasiłku celowego na pomoc doraźną, zasiłku na remont, odbudowę 

budynków mieszkalnych, zasiłku na remont, odbudowę budynków 

gospodarczych. Przypomnę, że wszystkie świadczenia wypłacane przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej w Prudniku. Statystycznie świadczenia zostały 

przyznane. Zasiłek powodziowy do 2 000 zł. W sprawie przyznania zasiłku 

złożono 2310 wniosków. Wydano 1830 decyzji przyznających i 370 decyzji 

odmownych. Na realizację zadania Gmina Prudnik otrzymała z budżetu 

państwa 3 581 600 zł. Wypłacono 3 580 745 zł. Z pomocy skorzystało 1831 

rodzin. Zasiłek na osuszanie w kwocie 1 000 zł jest zwiększeniem zasiłku 

powodziowego o 1 000 zł. Celem tego dodatku jest pomoc w pokryciu kosztów 

energii elektrycznej niezbędnej do ususzania domów i mieszkań po powodzi. 

W sprawie przyznania zasiłku złożono 1273 wnioski. Wydano 650 decyzji 

przyznających. Na realizację zadania Gmina Prudnik otrzymała do tej pory 

z budżetu państwa 400 000 zł, wypłacono 400 000 zł. Z pomocy skorzystało 

400 rodzin. Zasiłek celowy na pomoc doraźną 8 000 zł. W sprawie 

przyznania zasiłku złożono 560 wniosków, wydano 456 decyzji przyznających 

i 57 odmownych. Do rozpatrzenia pozostał 1 wniosek. Na realizację zadania 

Gmina Prudnik otrzymała do tej pory z budżetu państwa 3 640 000 zł, 

wypłacono 3 632 000 zł, z pomocy skorzystało 454 rodzin. Zasiłek na 

remont, odbudowę budynków mieszkalnych do 200 000 złotych. Prawie 

wszystkie nieruchomości odwiedziły komisje powołane przez burmistrza, 

które ustaliły według ustalonego klucza procentowy udział uszkodzenia 

zniszczenia budynku. W składzie komisji byli członkowie Stowarzyszenia 

Inżynierów i Techników Budownictwa, którzy wykonywali te czynności 

nieodpłatnie, oraz pracownicy Urzędu Miejskiego. Zgodnie z obowiązującymi 

przepisami prawa i wytycznymi MSWiA z 18 października 2024 roku kwota 

udzielonej pomocy na remont, odbudowę budynku lokalu nie może przekroczyć 

wysokości szkód wyrządzonych powodzią w danym budynku. 

W związku z powyższym gmina zleciła wyceny, które zostały w większości 

już wykonane. W sprawie przyznania zasiłku złożono 211 wniosków, wydano 

128 decyzji przyznających. Do rozpatrzenia pozostało... 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Proszę o chwilę przerwy. Prosimy Państwa sołtysów o wyciszenie się tam, 

bo żebyśmy mogli spokojnie prowadzić obrady. Proszę Panie burmistrzu. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 

- Dziękuję. Powtórzę. 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa i wytycznymi MSWiA z 18 

października 2024 roku kwota udzielonej pomocy na remont, odbudowę 

budynku lokalu nie może przekroczyć wysokości szkód wyrządzonych powodzią 

w danym budynku. W związku z powyższym gmina zleciła wyceny, które 

zostały w większości już wykonane. W sprawie przyznania zasiłku złożono 

211 wniosków, wydano 128 decyzji przyznających, do rozpatrzenia zostały 

83 wnioski. Są w trakcie wydania decyzji. Na realizację zadania Gmina 

Prudnik otrzymała do tej pory z budżetu państwa 8 900 160 zł. Wypłacono 8 

061 770,35 zł. Z pomocy skorzystało 117 rodzin. Zasiłek na remont, 



odbudowę budynków gospodarczych do 100 000 zł. W sprawie przyznania 

zasiłku złożono 93 wnioski. Sumując wszystkie źródła pomocy w postaci 

wypłaconych zasiłków dla powodzian, w Gminie Prudnik wypłacono 

świadczenia na kwotę 15 674 515, 35 zł. 

Przypomnę, że szkody powstałe w wyniku powodzi można zgłaszać do 15 marca 

2025 roku. W ubiegłym tygodniu 21 listopada obchodziliśmy Dzień 

Pracownika Socjalnego, święto wszystkich pracowników służb społecznych, 

ale w sposób szczególny pracowników socjalnych. W tym dniu spotkaliśmy 

się z pracownikami naszego OPS i podziękowaliśmy im za ich naprawdę 

trudną i odpowiedzialną pracę. Przypomnę, że na jednostki pomocy 

społecznej od czasu COVID-u nakładanych jest szereg dodatkowych zadań od 

pomocy uchodźcom, począwszy po podatki węglowe i energetyczne, a na 

klęsce powodzi w bieżącym roku skończywszy. Jeszcze raz bardzo dziękuję 

Pani dyrektor i jej pracownikom za empatię i gotowość do niesienia pomocy 

osobom potrzebującym. 19 listopada Burmistrz Prudnika uczestniczył w 

spotkaniu z Wojewodą Opolskim w sprawie sytuacji Spółdzielni Pionier w 

Prudniku. Przypomnę, że hale, warsztaty i maszyny zakładu zostały zalane 

w czasie wrześniowej powodzi. 23 października odbyło się spotkanie 

Ministra Kierwińskiego z Zarządem Spółdzielni Pionier. Spotkanie z 

wojewodą było kontynuacją wcześniejszego, na którym rozważane były 

możliwości przeniesienia zakładu w inne miejsce na terenie naszego 

miasta. Na spotkaniu uczestniczył również przedstawiciel PFRON i starosta 

prudnicki. Gmina Prudnik zadeklarowała, że po uzgodnieniu z Radą Miejską 

przedstawimy propozycję udostępnienia spółdzielni nieruchomości w 

obszarze Strefy Aktywności Gospodarczej przy ulicy Przemysłowej. 

Szczegóły udostępnienia przedstawimy do końca stycznia 2025 roku. Trwa 

szacowanie strat w imieniu gminy. Proces ten odbywa się poprzez 

aplikację, do której wprowadzane są dane dotyczące każdego obiektu, o 

czym informowałem na poprzedniej sesji. W aplikacji oszacowano prace 

polegające na remoncie i odbudowie z zastosowaniem odpowiedniej wagi 

jednostkowej, oddzielnie dla każdego z tych procesów budowlanych. 

Do dnia dzisiejszego wprowadzono zostało blisko 100 obiektów. W 

najbliższych dniach wprowadzone zostaną zalane w czasie powodzi 

mieszkania budynki komunalne oraz obiekty i urządzenia ZWIK Prudnik. 

Gmina uzyskała również środki na pokrycie kosztów prowadzenia akcji 

przeciwpowodziowej i usuwania skutków powodzi. Są to wydatki poniesione w 

pierwszych dniach powodzi oraz wydatki, które związane są z 

zagospodarowaniem odpadów z nieruchomości dotkniętych powodzią, czy też 

doraźnych napraw dróg, urządzeń wodociągowych itp. 

Środki są przyznawane na wniosek gminy według katalogu określonego przez 

rząd. Do tej pory otrzymaliśmy z budżetu państwa 5 956 258,10 zł oraz z 

budżetu województwa opolskiego 800 000 zł. Powyższe wydatki mają pokrycie 

przede wszystkim w zobowiązaniach podjętych w czasie powodzi i 

bezpośrednio po niej i nie dotyczą wydatków związanych z odbudową mienia. 

W dniu 4 listopada bieżącego roku Gmina Prudnik złożyła w ramach 

ogłoszonego przez Ministra Sportu i Turystyki programu odbudowy 

infrastruktury sportowej projekt pod nazwą budowa budynku szatniowo- 

biurowo- gospodarczego wraz z instalacjami w Prudniku przy ulicy 

Kolejowej 7, który swoim zakresem rzeczowym obejmuje budowę miejscu 

istniejącego, zniszczonego przez powódź budynku, nowego budynku 

szatniowo-biurowo-gospodarczego o podstawowych parametrach. Szerokość 

38,75 m, długość 39,2 m, kubatura 7589,48 m3, ilość kondygnacji 2. 

Powierzchnia zabudowy 1004,19 m2. Nowoczesny budynek szatniowo-biurowo-

gospodarczy w swoim zamierzeniu pozwoli na komfortowe korzystanie z jego 

infrastruktury zarówno przez indywidualnych użytkowników drużyny 

sportowej, jak i pracowników Agencji Sportu i Promocji w Prudniku. Wyżej 

wymieniony zakres rzeczowy zgłoszonego projektu opiewa na wartość 21 737 



855 zł, a Gmina Prudnik wnioskuje o jego dofinansowanie maksymalną 

dopuszczalną zapisami programu kwotą dotacji 

 

w wysokości 17 496 322 zł, stanowiącą aż 99% wartości kosztów 

kwalifikowalnych projektu. Decyzji Ministerstwa Sportu i Turystyki w 

kwestii ewentualnej akceptacji złożonego projektu spodziewamy się w 

stosunkowo krótkim jak na obowiązujące procedury terminie, 

o czym na bieżąco będę informować. W odpowiedzi na nabór wniosków 

ogłoszony przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Opolu w ramach specjalnego programu udzielania pomocy finansowej na 

zapobieganie i usuwanie skutków powodzi dla terenów objętych stanem 

klęski żywiołowej na obszarze województwa opolskiego złożono projekt pod 

nazwą zakup sprzętu i wyposażenia ochrony osobistej strażaków 8 jednostek 

OSP Gminy Prudnik. W dniu 8 listopada 2024 roku Zarząd WFOŚ i IMGW w 

Opolu podjął decyzję o dofinansowaniu przedsięwzięcia i przyznał Gminie 

Prudnik dotację w kwocie 199 997 zł. W ramach zadania zakupione zostaną 

wodery, wysokie buty, gumowce, nomexy, buty bojowe, rękawice specjalne, 

motopompy pływające, motopompy szlamowe wraz z wężem ssącym oraz łącznik 

ssawno-tłoczny. 14 października 2024 roku Radny Rady Miejskiej Pan 

Mieczysław Partyczny złożył interpelację w imieniu mieszkańców Sołectwa 

Moszczanka i Łąka Prudnicka, która dotyczyła przeprowadzenia konsultacji 

z mieszkańcami i tych miejscowości w sprawie planu remontu koryt rzeki 

Złotego Potoku i innych cieków wodnych. Dostrzegając wagę problemu oraz 

konieczność podjęcia działań mających na celu minimalizację zagrożeń 

powodziowych, na przyszłość informuję, że po przyjęciu wniosku przez 

Komisję do spraw Wsi i Gospodarki Rolnej Urząd Miejski przystąpił 

do opracowania szczegółowej inwentaryzacji rowów komunalnych oraz ich 

stanu. Oprócz rowów komunalnych przeprowadzona zostanie ocena stanu 

rowów i cieków wodnych należących do innych właścicieli niż gmina. 

Wykonana zostanie ocena wpływu likwidacji poszczególnych urządzeń 

na sytuację powodziową w poszczególnych wsiach, 

bez względu na właściciela nieruchomości, przez którą przebiegało 

zlikwidowane urządzenie. Ustalone zostanie, jakie urządzenie wodne 

funkcjonujące w przeszłości  (nawiasie tereny zalewowe, śluzy itp.) 

działały na terenie poszczególnych wsi, jakie miały wpływ na 

bezpieczeństwo mieszkańców. W roku przyszłym wdrożony zostanie program 

konserwacji remontu rowów komunalnych na terenie sołectw Gminy Prudnik. 

Mając na uwadze uwarunkowania historyczne i wnioski mieszkańców, 

opracowana zostanie koncepcja przywrócenia lub utworzenia nowych 

urządzeń wodnych, mogących mieć wpływ na sytuację powodziową 

w poszczególnych sołectwach. Przedstawione działania będą stanowić 

docelowy program bezpieczeństwa powodziowego na terenie wsi Gminy 

Prudnik, do którego opracowania zostaną zaproszone Wody Polskie i 

mieszkańcy poszczególnych wsi. Zgodnie z planem budżetu Gminy Prudnik na 

2024 rok wdrożono i rozstrzygnięto następujące procedury przetargowe. 

Rozstrzygnięto przetarg na modernizację Zespołu Miejskich Obiektów 

Sportowych położonych przy ulicy Kolejowej w Prudniku, 

budowa stacji transformatorowej. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma 

Eltrix Dariusz Iżycki, Jerzy Dźwigała, spółka jawna, ulica Wyspiańskiego 

5 do 7, 48- 300 Nysa, za cenę 535 000 zł. Rozstrzygnięto przetarg na 

utworzenie i wyposażenie Dziennego Domu Senior w Prudniku przy ulicy 

Tkackiej 1. Podpisano umowę na dostawę i montaż sprzętu AGD i RTV z firmą 

New Life Property, Spółka z o.o., ulica Nowogrodzka 64/43, 02-014 

Warszawa na kwotę 69 986,91 zł. Dostawę wyposażenia kuchni pozostałe z 

Firma Handlowo- Usługowo- Produkcyjna Mebkar Krzysztof Karbarz, 

ulica Piłsudskiego 35, 37- 100 Łańcut, na kwotę 10 266 001 zł. 

Dostawę i montaż sprzętu do ćwiczeń i rehabilitacji z firmą MSCD Sp. 

z o.o., ul. Bursaki 6, 20- 150 Lublin, na kwotę 75 763,2 zł. 



Dostawa i montaż mebli w tej części wykonawca Altare Sp. z o.o., 

ul. Warszawska 151, 25- 475 Kielce. 

 

Cena ofertowa brutto 148 155,31 zł. Uchylił się od podpisania umowy. 

Dokonano ponownego badania i oceny ofert. Jako najkorzystniejszą wybrano 

ofertę firmy MSCD Spółka z o.o., ulica Bursaki 6, Lublin. Cena ofertowa 

brutto 153 015,93 zł. Rozstrzygnięto przetarg na renowację 7 sztuk 

zabytkowych łuków przyporowych zlokalizowanych na ulicy Kościelnej oraz 

Sobieskiego w Prudniku. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma Piotr 

Górski Usługi Inżyniersko-Budowlane Budmistrz, ulica Wolności 27, 

Stare Koźle, za cenę 199 851,27 zł. Otwarto i unieważniono przetarg na 

remonty cząstkowe dróg i chodników. Oferta z najniższą ceną przewyższała 

kwotę, którą zamawiający zamierzał przeznaczyć na sfinansowanie 

zamówienia. Zarządzeniem nr 350/2024 z dnia 18 listopada 2024 ogłosiłem 

przeprowadzenie konsultacji z inicjatywy Rady Miejskiej w Prudniku. 

Przedmiotem konsultacji jest funkcjonowanie gminnej oświaty, szkoły, 

żłobka i przedszkola jako sprawy ważnej dla jej rozwoju. Konsultacją 

poddany zostanie stan bazy oświatowej w przedstawionym powyżej zakresie i 

planowany rozwój w perspektywie lat 2025-2030 dla obwodu szkolnego 

obejmującego Jesionowe Wzgórze. Konsultacje przeprowadzone zostaną 28 

listopada 2024 roku o godzinie 17:00 na hali sportowej kompleksu 

sportowego Sójka, ulica Podgórna 7. Konsultacje mają zasięg środowiskowy 

obejmujący rodziców dzieci uczęszczających do żłobków przedszkoli i szkół 

podstawowych na terenie Gminy Prudnik, nauczycieli i związków zawodowych 

działających na terenie gminy. Konsultacje zostaną przeprowadzone w 

formie otwartego zebrania z mieszkańcami, w trakcie którego przedstawiony 

zostanie stan bazy oświatowej, dane demograficzne i planowane 

przedsięwzięcia gminy w tym zakresie, odpowiedzialny Zastępca Burmistrza 

Wiesław Kopterski. Przeprowadzona zostanie dyskusja, istnieje możliwość 

składania zapytań, wniosków i propozycji mieszkańców, przeprowadzone 

zostanie głosowanie za przyjęciem lub odrzuceniem przedstawionych 

kierunków rozwoju bazy oświatowej na Osiedlu Jesionowe Wzgórze. 

Każdy z uczestników po zakończeniu części konsultacji może odebrać jedną 

z kart do głosowania koloru białego z nadrukiem tak, co oznacza, że 

jestem za przyjęciem przedstawionej koncepcji planowanego rozwoju bazy 

oświatowej dla obwodu szkolnego obejmującego Osiedle Jesionowe Wzgórze. 

Koloru żółtego z nadrukiem nie, co oznacza, że jestem za odrzuceniem 

przedstawionej koncepcji planowanego rozwoju bazy oświatowej dla obwodu 

szkolnego obejmującego Osiedle Jesionowe Wzgórze. Nadzór nad głosowaniem 

sprawować będzie 5-osobowa komisja, w skład której obligatoryjnie wchodzi 

przedstawiciel burmistrza i Rady Miejskiej. Z przeprowadzonego głosowania 

komisja sporządzi protokół. W terminie do 15 grudnia 2024 roku 

sporządzony zostanie raport zawierający wynik konsultacji społecznych 

oraz ich przebieg. Wyniki konsultacji będą zamieszczone na stronie 

internetowej urzędu. Informacja o zakresie i terminie konsultacji została 

ogłoszona na tablicach ogłoszeń we wszystkich placówkach oświatowych 

i opiekuńczych w Gminie Prudnik. Jutro na Prudnickim Rynku odbędzie się 

uroczysta przysięga wojskowa Żołnierzy 13 Śląskiej Brygady Obrony 

Terytorialnej. Zapraszam wszystkich zainteresowanych od godziny 12:00 

do uczestniczenia w wydarzeniu. Odbędzie się defilada, pokaz uzbrojenia i 

piknik wojskowy z tradycyjną grochówką. W związku z uroczystą przysięgą 

wojskową Żołnierzy 13 Śląskiej Brygady Obrony Terytorialnej w środę 27 

listopada 2024 roku wprowadzone zostaną zmiany w organizacji ruchu na 

rynku w Prudniku. Od godziny 6:00 do 18:00 rynek będzie całkowicie 

zamknięty dla ruchu. W tym dniu ograniczony będzie również dostęp do 

parkingu przy ulicy Gimnazjalnej. W dniach od 4 listopada do 17 listopada 

2024 roku odbył się wirtualny bieg niepodległości, w którym wzięło udział 

blisko 180 uczestników, w tym młodzież z 2 szkół z terenu Gminy Prudnik. 



Szkoła Podstawowa nr 1 oraz Zespół Szkolno-Przedszkolny w Rudziczce, 

a także grupa dzieci ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 

 

w Prudniku. Bieg miał charakter wirtualny. Uczestnicy mogli pokonać 

dystans 600 m, 1918 m lub 11 km. Każdy uczestnik biegu otrzymał 

pamiątkowy medal. 30 listopada na hali sportowej Sójka odbędzie się 

otwarty maraton fitness, który realizowany jest w ramach unijnego 

projektu Aktywni Razem współfinansowanego przez Fundusz Małych Projektów 

Euroregion Pradziad z programu Interreg Czechy Polska 2021-2027. 

Serdecznie zapraszam na VII Jarmark Bożonarodzeniowy, 

który odbędzie się w dniach 6-8 grudnia 2024 roku na Prudnickim Rynku. 

W programie przewidziane liczne atrakcje, występy artystyczne na scenie, 

w tym koncert góralskiej kapeli, degustacje świątecznych potraw 

przygotowanych przez KOWR oraz Koło Gospodyń Wiejskich z Czyżowic, 

warsztaty artystyczne, bombkowe czary-mary, darmową karuzelę dla 

najmłodszych przez cały czas trwania jarmarku. Na świątecznych stoiskach 

pod namiotem i wokół rynku znajdziecie Państwo bogaty asortyment ozdób i 

produktów świątecznych, a także stoiska gastronomiczne, oscypki, grzańce 

i ognisko. Nie zabraknie również spotkania z Mikołajem, który obdaruje 

dzieci słodkimi upominkami. Podczas wydarzenia odbywają się również 

konkursy na najlepszą potrawę świąteczną i najlepszy produkt świąteczny 

dla mieszkańców i wystawców. W tym roku dodatkowo na scenie pojawi się 

Karol Okrasa z wynikami konkursu kulinarnego szkół średnich. 

Jarmark Bożonarodzeniowy jest realizowany w ramach polsko-czeskiego 

projektu pod nazwą Poczuj Magię Świąt, który jest współfinansowany przez 

Fundusz Małych Projektów Euroregion Pradziad z programu Interreg Czechy 

Polska 2021-2027. Bardzo dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję Panu burmistrzowi za przedstawienie informacji z działań 

burmistrza pomiędzy sesjami. Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś 

pytania, wątpliwości, uwagi do informacji Pana burmistrza? 

Ale prosiłbym, żeby zadawać pytania stricte z tą informacją. 

Proszę, Pan Radny Edward Mazur. 

- Dziękuję Panie przewodniczący. Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

szanowna rado, Panie i Panowie radni. Ja mam takie dwa pytania. Pierwsze 

pytanie do Pana burmistrza, ponieważ tam się wkradł błąd, jeżeli chodzi o 

dotację dla obiektu sportowego, wybudowania tego obiektu kulturalno-

szatniowego, ponieważ kwota 21 737 000 zł, a dotacja 17 496 000 zł, to 

nie stanowi jednego procenta, tylko około 20%, czyli dotacja byłaby 80%, 

a nie 99%. To tak nawiasem mówiąc. [niezrozumiałe] Tak, to do 

poprawienia. I mam drugie pytanie... [niezrozumiałe] Też Pan wyłapał, 

tak? Nie, chodzi o taką czystą formalność, nie? [niezrozumiałe] No nie, 

217 tysięcy, myśmy tu przeliczyli już z koleżanką Alicją. A drugie 

pytanie mam, dotyczy też tego sprawozdania i tego budżetu, który tam 

został przedstawiony. Ja mam takie pytanie. Mam doświadczenie, ale 

chciałbym to po prostu zweryfikować. Jeżeli mówię źle, 

to proszę mnie poprawić, Pani skarbnik, bo tam jest podana kwota 73 373 

702 zł na wynagrodzenia. Czy te wynagrodzenia dotyczą również 

nauczycieli? W tym tego. I drugie pytanie mam. Jest przeznaczona kwota 1 

150 000 zł na zaopatrzenia emerytalne, wynagrodzenia z tym związane, 

odprawy itd. Czy to dotyczy również jednostek Urzędu Miasta i Gminy? 

Ponieważ one mają swoje budżety i czy z tych swoich budżetów oni 

nie pokrywają swoich pracowników, czy to też jest na barkach gminy i to 

dotyczy również... Ta kwota również jakby dotyczy tych pracowników 

jednostek, które też odchodzą na zapatrzenia marytalne. 

Proszę o wyjaśnienie dla nas, tu jest wielu też nowych radnych, 

jak to się mówi, żebyśmy też o nich też mieli taką wiedzę. Dziękuję. 

Skarbnik Wioleta Zator: 



- 73 milionów złotych na wynagrodzenia dotyczy wynagrodzeń wszystkich 

pracowników w całej gminie, urzędu i jednostek. To jest wszystko łącznie. 

 

I kwota rezerw na odprawy emerytalne nagrody jubileuszowe też dotyczy 

wszystkich. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję Pani skarbnik. Mam tylko takie pytanie do Państwa radnych. 

Czy ktoś z Państwa radnych będzie miał pytania do Pani Dyrektor OPS-u? 

Pani dyrektor ze względu na obowiązki służbowe musiała być wcześniej 

w sesji, więc jeśli ktoś z Państwa radnych ma pytania dotyczące 

funkcjonowania OPS-u lub jej pracy, to prosiłbym o zadawanie pytań jak 

teraz, czyli jak Pan Radny Rygorowicz i Pan Radny Czereba. 

Czy ktoś z Państwa jeszcze ma jakieś pytania do Pani dyrektor? 

W takim razie prosimy tych dwóch Państwa radnych, przeproszę pozostałych, 

którzy zapisali się w kolejce. Pan Radny Rygorowicz, proszę o zadanie 

pytania. 

- Dziękuję Panie przewodniczący. Dziękuję za obecność Pani dyrektor, 

bo też wnioskowałem o to. Informacja jest dosyć szczegółowa. 

Znamy ją już, ile osób dostało. Chyba są to dane aktualne, jak rozumiem, 

na dzień mniej więcej wczorajszy czy przedwczorajszy. Chciałbym wiedzieć, 

skąd taka dosyć duża liczba albo jakie były główne 

powody odrzucenia sporej liczby wniosków,bo tam jest w zależności od... 

Tam było nawet 300 ileś chyba odrzuconych, to jest przede wszystkim to 

pytanie. Jakie są największe trudności w tym, żeby przyznać tym te 

pozostałe 83 wnioski jeszcze nie zrealizowane, 

jakie są największe trudności, żeby ci Państwo zalani dostali pieniądze? 

Dyrektor OPS Bernadeta Bednarczuk: 

- Drodzy Państwo, te dane, które prezentował Pan burmistrz, 

to były dane, które przygotowywałam wczoraj rano, a sytuacja jest cały 

czas rozwojowa, więc my z tych 211 wniosków na pomoc remontowo-budowlaną, 

jeśli chodzi o budynki mieszkalne, mamy rozpatrzone 151 spraw, 18 spraw 

kolejnych to są sprawy świeże, 27 spraw pozostaje do wyjaśnień, 

bo tam są nieuregulowane stany prawne. W większości przypadków w księgach 

wieczystych widnieje Skarb Państwa albo też są to właściciele, a 

wnioskują spadkobiercy, także są ostrzeżenia zapisane w księgach 

wieczystych, to będziemy jeszcze rozważać, co z sytuacją zrobić, 

ponieważ wyraźnie w tych zapisach jest wskazane, że najemca, potem 

dożywotnik tak zwany albo służebnik mają uzyskać zgodę właściciela, 

natomiast nic nie ma mowy o tym, żeby użytkownik, ale wiem, że to jest w 

pracach na razie Ministerstwa, także może za parę dni się nam to wyjaśni. 

Także niewiele tych spraw zostało do rozstrzygnięcia, a jeśli chodzi o 

ten pierwszy człon pytania, ta duża ilość tych odmów, 369 to są odmowy, 

które otrzymali działkowcy. Powodem odmowy w przypadku działkowców to 

jest niespełnienie tej trzeciej przesłanki do przyznania zasiłku 

powodziowego, bo tam musicie Państwo wiedzieć, że zasiłek powodziowy 

przyznajemy osobie poszkodowanej i niewątpliwie wszyscy działkowcy są 

osobami poszkodowanymi, doznali szkody majątkowej na tym mieniu. 

Natomiast trzeba jeszcze pamiętać o tym, że zasiłek jest przyznawany na 

niezbędną potrzebę bytową i ten katalog jest zamknięty. I trudno tutaj 

dowieźć, żeby taka potrzeba bez posiadania działki zagrożona byłaby nasza 

egzystencja na poziomie elementarnym. Także to był powód odmów. 

Mieliśmy dwie takie odmowy jeszcze, wczoraj przygotowywałam, ale to 

były... Tam nie było szkód po prostu, także... Ale większość... Prawie 

wszyscy to są działkowcy. 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Dziękuję Pani dyrektor i dziękuję w ogóle za pracę całego zespołu 



i Pani również. Zdaję sobie sprawę, chciałem właśnie wiedzieć, jak 

wygląda sprawa działkowców wobec tych informacji telewizyjnych, które 

gdzieś tam się pojawiają i później są zastrzeżenia czy pretensje 

części osób, które zostały odrzucone. 

 

Ja je rozumiem doskonale. Natomiast chciałem, żeby to też wybrzmiało 

tutaj wyraźnie, że kiedyś za rok, za dwa ktoś może zastukać do takich 

działkowców, którzy otrzymają dotację z nakazem zwrotu. 

Dyrektor OPS Bernadeta Bednarczuk: 

- Chciałabym też powiedzieć, że to jest odpowiedzialne, 

ponieważ odpowiadamy za... Odpowiadam za środki publiczne. 

Przyznaję lub odmawiam je z upoważnienia burmistrza, a musicie Państwo 

wiedzieć o tym, że w tej ustawie zapisany jest też element 

weryfikacji. Jeżeli w drodze weryfikacji okazałoby się potem, że ta 

szkoda nie spełnia tych trzech przesłanek niezbędnych do przyznania tego 

świadczenia, to obowiązek zwrotu będzie. Także myślę, że to byłaby dużo 

większa szkoda, niż dziś przyznając. Nie widzę w ogóle uzasadnienia dla 

przyznania. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję Pani dyrektor. Czy Pan radny ma jeszcze jakieś nowe pytania? 

Dziękuję bardzo. W takim razie proszę Pana Radnego Leszka Czerebę. 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu. Pytanie Pana Radnego 

Rygorowicza i odpowiedź, którą Pani udzieliła, również wyczerpała moje 

pytanie.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- W takim razie dziękuję. Dziękuję Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Prudniku za przybycie na dzisiejszą sesję i na udzielenie 

odpowiedzi. [niezrozumiałe] Nie widziałem. W takim razie przepraszam 

bardzo. Jeszcze Pan Radny Mieczysław Partyczny. 

- Dzień dobry szanowni Państwo radni, Panie burmistrzu, Pani dyrektor, ja 

mam takie pytanie od starszej kobiety, która dostała już decyzję, 

przyznana na zasiłek powodziowy. I w tej decyzji zawarte są takie 

słowa... Zobowiązuje się Panią do rozliczenia przyznanej pomocy przez 

przedstawienie w OPS imiennych faktur lub rachunków. To Pani dokładnie 

rozumie. A jeszcze jest jedno takie hasło... Lub w inny dozwolony prawem 

sposób potwierdzający poniesienie wydatków związanych z remontem. 

Ja tego też nie rozumiem, nie umiałem wytłumaczyć tej Pani i ta Pani 

też nie rozumie. Bardzo bym prosił o odpowiedź, co to ma znaczyć? 

Dyrektor OPS Bernadeta Bednarczuk: 

- Znaczy wie Pan, ja nie jestem twórcą zasad. To nie są moje zapisy. 

Ja cytuję tylko to, co zostało zawarte w zasadach ministerialnych. 

Wystąpiłam do Urzędu Wojewódzkiego o doprecyzowanie tej części zapisu, 

ponieważ uważam, że jeżeli osoba miałaby się rozliczyć z wydatków, 

na które celowana jest ta pomoc, to tylko i wyłącznie w formie imiennych 

faktur lub rachunków, a nie... Zobaczymy, jaka będzie odpowiedź... 

Tak, rozumiem, ale zobaczymy, jaka... [niezrozumiałe] Dobrze, 

jestem zobowiązana... 

Radny Mieczysław Partyczny 

- I to będzie wystarczające. [niezrozumiałe] 

Dyrektor OPS Bernadeta Bednarczuk: 

- Wydatki muszą być rozliczone do 30 września przyszłego roku. 

Myślę, że odpowiedź na to nurtujące pytanie już będziemy znali, także 

będziemy stosować się. 

Radny Mieczysław Partyczny  

- Będę prosił o odpowiedź, jakby była już... Sprecyzowanie tego zdania, 

jak ta kobieta ma to rozliczyć, bo to jest starszy człowiek i... Dziękuję 

bardzo. 

Dyrektor OPS Bernadeta Bednarczuk: 



- Bardzo proszę. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- W takim razie dziękuję Pani dyrektor za przybycie i udzielenie 

informacji. Jeszcze Pani skarbnik chciałaby coś dodać. Proszę bardzo. 

 

Skarbnik Wioleta Zator: 

- Właśnie sprostowania zapisu, które Pan burmistrz przeczytał odnośnie 

tych 99%. Już wytłumaczę, o co chodzi. Kwota 21 737 855 zł to jest zakres 

rzeczowy zgłoszonego projektu, a dotacja 17 496 322 zł stanowiąca 99% 

wartości kosztów kwalifikowalnych. To jest poprawnie zapisane. Reszta 

przeszło 4 000 000 zł to są środki niekwalifikowalne i to jest VAT. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję Pani skarbnik za uzupełnienie. W takim razie przechodzimy do 

dyskusji nad informacją Pana burmistrza o działaniach pomiędzy sesjami. 

Do dyskusji zgłosił się Pan Radny Stanisław Mięczakowski. Proszę bardzo. 

- Dzień dobry szanowna rado, Panie burmistrzu, 

zaproszeni goście. Chciałbym się odnieść do punktu 7 sprawozdania Pana 

burmistrza odnośnie przygotowywania programu ochrony przeciwpowodziowej 

Gminy Prudnik. W dniu wczorajszym również na Komisję Wsi został złożony 

wniosek Pana burmistrza w którym została przedstawiona koncepcja 

utworzenia takiego programu, i tam mieliśmy podaną datę, że będzie to do 

końca 2025 roku przygotowanie takiego programu, który na podstawie tych 

całych koncepcji przygotowań zostanie wdrożony następnie. Natomiast tutaj 

w sprawozdaniu mamy napisane, że w roku przyszłym wdrożony zostanie 

program konserwacji i remontu rowów komunalnych na terenie sołectw Gminy 

Prudnik, więc skoro będzie trwało przygotowanie tego projektu, 

inwentaryzacja rowów, to również na jakiej podstawie już będzie wdrożony 

ten program. Ja chciałbym tylko nadmienić... I pytanie, skąd też 

środki... Ja chciałbym tylko nadmienić, że Klub Radnych Tak Dla Ziemi 

Prudnickiej oraz Radnych na rzecz Rozwoju Gminy Prudnik wniosło do 

projektu przyszłorocznego budżetu kwotę pół miliona złotych właśnie na 

wykonanie prac melioracyjnych odtworzeniowych rowów. Niestety nie 

znalazło się to w projekcie w przyszłorocznym budżecie, 

więc chcielibyśmy zapytać, mając na uwadze realne działania, bo jak wiemy 

doskonale, pogoda nie wybiera, czy to będzie wiosna, czy to będzie lato, 

mogą przyjść deszcze nawalne, mamy sytuację podobną jak w tegorocznym 

tutaj wrześniu i zdarzyło się to, co się zdarzyło, więc chcieliśmy 

zabezpieczyć, a środki niestety nie znalazły się i na podstawie właśnie 

stąd moje pytanie, koncepcja utworzenia tego programu koniec 2025 roku, 

inwentaryzacja będzie zawarta w tym programie, a my już będziemy 

realizować coś, na co nie mamy przeznaczonych środków, a miały być 

zabezpieczone na podstawie złożonego wniosku, jak również jak to zostanie 

zinwentaryzowane? Bo mówimy tutaj o 2 działaniach, przygotowanie 

programu, gdzie będzie ujęta ta inwentaryzacja, a tu już będziemy 

wprowadzać, w przyszłym roku zostanie ten program na podstawie czego? 

Dziękuję. 

Wiceburmistrz Wiesław Koperski: 

- Panie radny, szanowni Państwo. To, co wczoraj na komisjach 

rozmawialiśmy, świadczy o tym, że jakby zarówno burmistrz i Państwo radni 

mają na celu, aby te rzeczy związane z udrożnieniem tych cieków wodnych, 

tych rowów melioracyjnych doprowadzić do porządku. Myślę tutaj, że 

wniosek Pana burmistrza świadczy o tym, że taka komisja, która, 

powiedzmy, w 2000 roku, z tego co pamiętam, była zlikwidowana, a była 

taka komisja, będzie na nowo powołana, która będzie składać się m.in. z 

ekspertów, którzy stwierdzą stan tych rowów. Natomiast jeżeli chodzi o 

pieniążki, które Państwo radni planowaliście czy zabezpieczyć na tego 

typu działania, myślę, że w tym momencie po wniosku Pana burmistrza, 



myślę, że sprawa jest otwarta, jeżeli chodzi finansowanie tych zadań tej 

komisji. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Jeśli Pani skarbnik jeszcze chciałby uzupełnić? 

Skarbnik Wioleta Zator: 

- My zabezpieczyliśmy kwotę w projekcie budżetu na 2025 rok w rozdziale 

995 na odtworzenie oraz konserwację odwodnień i rowów gminnych, 95 000 

zł. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- To jest kwota taka bardzo symboliczna. 

Skarbnik Wioleta Zator: 

- Symbolicznie, ale jest. 

Wiceprzewodniczący Rady Stanisław Mięczakowski: 

- Pani skarbnik, 95 000 zł owszem. Na komisjach w obecności Pana 

burmistrza, składając wnioski, mówiliśmy o kwocie 500 000 zł, pół miliona 

równoznaczne. Pan burmistrz nadmienił, że to tak jest zbyt mała kwota, 

należy to jego zdaniem podnieść do zdecydowanie wyższej kwoty, ale 

pytanie zasadnicze, czy te 95 000 zł to nie jest kwota przeznaczona z 

sołectw, z Funduszu Sołeckiego? Bo wiem, że wszystkie sołectwa, Państwo 

sołtysi potwierdzą, że każde sołectwo własnym sumptem, kosztem innych 

zadań przeznacza corocznie dziesiątki tysięcy właśnie na te prace 

związane z odtworzeniem rowów. I czy to nie jest, proszę mnie potwierdzić 

lub przekonać, czy też wyprowadzić z błędu, czy to nie jest właśnie z 

Funduszu Sołeckiego z poszczególnych sołectw kwota 95 000 zł, czy to jest 

stricte osobny budżet przeznaczony z gminy, czy to nie sołectwa 

przeznaczyły na właśnie prace melioracyjne 95 000 zł? 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję. Czy Pani jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie, 

czy nie? [niezrozumiałe] Ok, przyjdzie Pan Naczelnik Szymon Kroczak 

i odpowie na to pytanie. [niezrozumiałe] To prosiłbym Pana Sołtysa 

Szybowic. Przepraszam, ale myślę, że Pan Sołtys Szybowic będzie 

najbardziej kompetentny, jeśli chodzi o Fundusze Sołeckie. 

Sołtys Szybowic Mariusz Wicherek: 

- Dziękuję za głos. Szanowna rado, Panie burmistrzu, szanowni Państwo, 

niektórzy sołtysi faktycznie przeznaczają, 

z tego co wiemy, ale nie tylko, bo powiem taką rzecz, 

że np. u mnie już mieszkańcy, rolnicy sami wynajęli koparkę, tak jak to 

mówi się, za te 200 zł na godzinę i rów gminny czyszczą. 

Nie wszystkie, ale czyszczą. Mam zdjęcia w razie czego, jakby ktoś chciał 

zobaczyć, jest to udokumentowane z Panem Naczelnikiem Kroczakiem, 

nawet ja go powiadomiłem o tym, byliśmy, tam oglądaliśmy i co możemy, 

jeżeli chodzi o takie właśnie rzeczy, to my robimy sami, bo te rowy 

naprawdę niektóre są newralgiczne, jak na przykład w Szybowicach, mogę 

Państwu powiedzieć, że jakby rów był po prostu bardziej pogłębiony czy 

oczyszczony, to nie byłoby tego, że woda by szła drugą. Jak ktoś, nie 

wiem... Bo się zawsze mówi tylko Moszczanka i Łąka. Ja wiem, była 

tragedia, ale zobaczcie, że te inne wsie, które nie mają w ogóle rzeki, 

tak jak Szybowice, nie tylko Mieszkowice, Niemysłowice i Piorunkowice, 

wszystkie, myśmy zostali zalani wodami tymi z pól. I to naprawdę u mnie, 

jak ktoś z Państwa ranny chce, mogę zdjęcie w przerwie pokazać, jak 

wysoko woda stała na ulicy w Szybowicach pod domem kultury, na schody 

wchodziła już. Brakło 10 centymetrów, byłaby w środku. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Panie sołtysie, tutaj pytanie było, czy Państwo czyścicie rowy z 

własnych, prywatnych funduszy, czy robicie to z Funduszu Sołeckiego? 

Sołtys Szybowic Mariusz Wicherek: 

- Niektóre pieniądze w niektórych sołectwach są wydane z Funduszu 

Sołeckiego, to jest prawda. 



Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dobrze, dziękuję bardzo. Już Pani jest w stanie to uzupełnić, tak? 

Skarbnik Wioleta Zator: 

- Tak. 

 

Sprawdziłam w załączniku wydatków do projektu budżetu na 2025 rok 

i mamy tutaj osobne pozycje, na przykład remont i konserwacja rowów 

gminnych na terenie Sołectwa Łąka Prudnicka. Tu widzę 14 tysięcy złotych. 

Następnie na terenie Sołectwa Niemysłowice, 21 000 zł, Fundusz Sołecki, 

czyli osobne pozycje.  

 [niezrozumiałe] Tak, tylko bym musiała... [niezrozumiałe] 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dobrze, jeszcze Pani Radna Renata Heda chciałaby tu uzupełnić. 

- Ja również mam przed sobą budżet na przyszły rok i w wydatkach z tego 

rozdziału 900 jest odtworzenie oraz konserwacja odwodni i rowów gminny 

z kwotą 95 000 zł, które nie są sołeckimi. [niezrozumiałe] 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Jest Pan Naczelnik Szymon Korczak. 

Prosimy Pana Radnego Mięczakowskiego o przypomnienie pytania. 

- Ja myślę, że tu już zostały rozwiane wątpliwości przez Panią 

skarbnik, jak również przez Panią Radną Hedę Renię, 

więc tutaj, Panie naczelniku, dziękujemy serdecznie za obecność i 

działamy razem. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo. W takim razie do dyskusji zgłosiła się również Pani 

Alicja Isalska. Proszę bardzo. 

- Dziękuję. Ja mam takie, szanowni Państwo, dwa pytania. Jedno jest na 

stronie dziesiątej, punkt ósmy, że rozstrzygnięto procedury przetargowe i 

tam na utworzenie wyposażenia Dziennego Domu Senior w Prudniku mnie 

zastanawia, bo tam wygrały przetargi takie dalekie firmy z dalekich 

miast,  Warszawa, Łańcut, Lublin. Czy nie było np. lokalnych, żeby tutaj 

lokalni, żeby mogli się wspierać? To jest jedno pytanie, a drugie pytanie 

mam w sprawie konsultacji. Czy już wiadomo imiennie, kto będzie w tej 

komisji? Bo tam jest wiceburmistrz, to wiadomo, i przedstawiciele Rady 

Miejskiej. Dziękuję. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 

- Składu komisji nie znam. Na pewno wiem, że ja będę prowadził tę 

konsultację i będę jakby referował tą sytuację gminnej oświaty, jeżeli 

chodzi o Jesionowe Wzgórze. Natomiast to pierwsze pytanie... 

[niezrozumiałe] Aha, te firmy... Myślę, że przetarg był ogłoszony zgodnie 

z procedurami. Te firmy, które jakby wygrały te przetargi, chyba 

spełniły... [niezrozumiałe] Tego nie wiem, trzeba by było Pana naczelnika 

z inwestycji zapytać, bo nie znam dokładnie, ile wpłynęło tych ofert, 

ale wynik tych rozstrzygnięć wskazuje na to, że nawet z Łańcuta tutaj 

przyjeżdżają do nas. Biorąc pod uwagę, że z Łańcuta na kwotę 10 000 zł, 

to jest takie... Ale mogli się zgłosić. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo. 

Następna w kolejności jest Pani Radna Aneta Samotus. 

- Dzień dobry. Szanowni Państwo, Panie burmistrzu, ja mam pytanie 

odnośnie punktu 6 i dotacji, którą gmina otrzymała w kwocie 199 997 zł. 

Proszę o informację, jakie kryteria były brane pod uwagę przy wyborze 

i przyznaniu dotacji na poszczególne jednostki OSP? Czy to 

przedstawiciele jednostek składali wnioski? I prosiłabym ewentualnie, czy 

istnieje możliwość przedstawienia kwot z wyszczególnieniem na 

poszczególne jednostki, jak to wyglądało kwotowo w kwestii tej dotacji? 

Dziękuję. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 



- Ja myślę, że jest obecny tutaj Pan Banaś i może on wyjaśni, dobrze? 

Naczelnik Wydziału Mirosław Banaś: 

- Przez nas wnioskowana była o wiele wyższa niż to, co mogliśmy uzyskać z 

Wojewódzkiego Funduszu. My w pierwszej fazie mieliśmy zapotrzebowanie... 

I od razu nawiązując jakby do dalszej części pytania... 

 

To nie jest nasz pomysł. To są wnioski strażaków ochotników na sprzęt, 

który potracili, bądź na odnowienie sprzętu, który był zniszczony, 

zdegradowany podczas tych działań ratowniczych w czasie tych pierwszych 

dni powodzi. Natomiast to, co mogliśmy, to po prostu ta maksymalna kwota 

została zaplanowana do budżetu. O konkretne wydatki albo Pani radnej 

podrzucę, albo po drodze zapraszam, to oczywiście mamy na poszczególne 

jednostki, jaki sprzęt w jakiej wartości jest dedykowany. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo Panu komendantowi. Następny w kolejności jest Pan Radny 

Witold Rygorowicz. 

- Dziękuję bardzo. Do Pana burmistrza pytanie związane ze wskazaną 

propozycją wsparcia firmy Pionier. O jaką to nieruchomość chodzi? Bo to 

jest... Czy to jest nieruchomość nasza gminna, czy to jest jakaś inna 

propozycja? Mam nadzieję, że Pan przewodniczący nie będzie miał nic 

przeciwko temu, że drugie pytanie, bo zabrakło mi tutaj w tym 

sprawozdaniu informacji dotyczącej tej części naszej odpowiedzialności 

popowodziowej, która dotyczy przesiedlenia zalanych, którzy wyrazili taką 

konieczność przesiedlenia się ze swoich mieszkań do innych komunalnych. 

Dlatego też tutaj bym w tej części może chociaż w paru zdaniach Pana 

Władysława Podróżnego prosiłbym o wyjaśnienie, jaka jest sytuacja, jak to 

wygląda faktycznie z tymi zalanymi i suchymi mieszkaniami? 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- To na pierwsze pytanie może Pan Burmistrz Kopterski, 

a na drugie Pan Prezes Władysław Podróżny. Proszę bardzo Panie 

burmistrzu. 

- To znaczy z tego z tego, co ja wiem, i moja wiedza na temat Pioniera 

jest taka, że po prostu na strefie przy ulicy Przemysłowej jest planowane 

przeniesienie części zakładu Pionier, czyli tam w przyszłości, żeby zejść 

z tych terenów zalewowych, tam planuje się przeniesienie tego zakładu. 

Natomiast nie wiem, o jakiej nieruchomości Pan... 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Chodzi o nieruchomość gruntową przy strefie tam już [niezrozumiałe] 

więc najprawdopodobniej byłby to teren nieruchomości gruntowej przy tej 

hali. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 

- Tak, przy ulicy Przemysłowej.  [niezrozumiałe] Mamy, ale grunt. 

[niezrozumiałe] Nie, budynki nie. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Nieruchomość to z reguły jest budynek lub grunt. Jeśli chodzi o drugie 

pytanie, jest z nami Pan dyrektor i Prezes Zakładu Usług Komunalnych. 

Proszę odpowiedzieć na drugie pytanie odnośnie osób, które nie mogą 

zamieszkać w lokalach mieszkalnych komunalnych i wymagałyby to 

przeniesienia w inne części miasta. 

Prezes Zakładu Usług Komunalnych Władysław Podróżny: 

- Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o budynki, które ucierpiały w trakcie 

powodzi, to w naszych zasobach tych budynków łącznie było 51. 

To są budynki komunalne, mieszkalne w 100%. Jeżeli chodzi o ilość 

zalanych mieszkań bezpośrednio wodami, że tak powiem, powodziowymi, to 

jest 36 mieszkań, 77 osób konkretnie. Metrażowo, jeżeli popatrzymy na to, 

to zalane mieszkania to jest 1681 m2. Jeżeli chodzi łącznie o te budynki, 

to jest 3825 m, ponieważ uwzględniamy również te powierzchnie tzw. 



wspólne, czyli klatki sodowe, czy też piwnice. Do nas zgłosiło się 

bezpośrednio 17 rodzin z wnioskami o zamianę mieszkań z obecnie 

zajmowanych, które zostały zalane w wyniku powodzi i wyraziły chęć na 

mieszkania w innej lokalizacji i też w innych budynkach. My na dzień 

dzisiejszy w ramach możliwości ilości posiadanych środków zabezpieczamy i 

remontujemy te mieszkania, 

 

gdzie mieszkańcy nie tylko chcą się przenieść, ale również nie będą 

występowały o środki finansowe z Ośrodka Pomocy Społecznej, ponieważ jak 

Państwo wiecie, jest możliwość uzyskania dofinansowania i pokrycia straty 

z tutaj środków generalnie rządowych na remonty własne i te osoby, 

które nie będą robiły remonty w własnym zakresie, dostaną mieszkania 

wyremontowane już ze strony gminy de facto od ZUK-u. 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Jeżeli mogę dopytać tylko, ile osób w tej chwili dostało, 

ile jeszcze oczekuje, dostało ten nowy przydział, ile oczekuje? 

Prezes Zakładu Usług Komunalnych Władysław Podróżny: 

- Proszę Państwa, my jako spółka przystąpiliśmy już do remontu, 

ale nie dostaliśmy jeszcze tutaj środków finansowych na ten, 

czyli tutaj szansy odszkodowania. I jeżeli będą te środki, to my po 

prostu będziemy też te remonty dalej prowadzić. Na dzień dzisiejszy 

zakładamy, że chcielibyśmy, żeby do końca roku te osoby, które są 

faktycznie tutaj, mają problemy z tymi mieszkaniami, nie będą chciały 

robić tych remontów we własnym zakresie, to żeby po prostu w tym roku 

jeszcze te sprawy zamknąć. 

Radny Witold Rygorowicz: 

- I szansa przed świętami jest? 

Prezes Zakładu Usług Komunalnych Władysław Podróżny: 

- Proszę? 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Szansa przed świętami jest? 

Prezes Zakładu Usług Komunalnych Władysław Podróżny: 

- Tak, Panie radny. Jak Pan wie, 

na pewno tutaj mamy już nawet deklarację z niektórymi rodzinami. 

Spotykamy się tutaj na bieżąco. Pan radny również uczestniczył w tych 

niektórych spotkaniach i właśnie z inicjatywą po prostu szukania takiego 

porozumienia i ustalanych wspólnych warunków. Na pierwsze deklaracje też 

już mamy tutaj ustalony ten wniosek na 15 grudnia. To, co tutaj Pan radny 

również wnioskował. I myślę, że te nasze zobowiązania zostaną dotrzymane. 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Dziękuję Panu radnemu bardzo. Aha, tam jeszcze nie padła właśnie liczba 

osób, tutaj Pani... 

Prezes Zakładu Usług Komunalnych Władysław Podróżny: 

- 17 rodzin... 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Pozostało ile jeszcze bez mieszkań w tej chwili? Czy to jest cała 17? 

Prezes Zakładu Usług Komunalnych Władysław Podróżny: 

- To znaczy jest 17 rodzin, które wyrażają chęć zamiany mieszkania 

na inną lokalizację. Na dzień dzisiejszy z tego, co ja się tutaj 

orientuję, to jest jedna rodzina, która przebywa w Schronisku 

Młodzieżowym, i to jest jedna z tych pierwszych rodzin, która dostanie to 

mieszkanie. 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Ale ile dostało już fizycznie? 

Prezes Zakładu Usług Komunalnych Władysław Podróżny: 

- To znaczy my prowadzimy remonty, mówię jeszcze, to w zależności od 

środków finansowych, które dostaniemy.  

Radny Witold Rygorowicz: 



- Panie przewodniczący, nie mogę tutaj... Panu prezesowi dziękuję 

oczywiście za tą informację, ale jak rozumiem Pani skarbnik, tam 

przeznaczyliśmy jakieś pieniądze na ostatniej sesji, 500 tysięcy złotych, 

czyli rozumiem, że tutaj problem zniknie wkrótce, tak?  

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- To jest odszkodowanie. Jeśli są jakieś wątpliwości, to zalecam, 

żeby ewentualnie Pan radny zwrócił się pisemnie w formie interpelacji, 

to będzie ta odpowiedź taka już naprawdę profesjonalnie udzielona... 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Rozumiem Panie radny, po prostu tutaj, Panie przewodniczący, jest to 

ważna informacja, żeby tak też Pan prezes nie miał zastojów. Mamy już 

okres przedświąteczny, a mówimy o 17 rodzinach i jest to zwykła troska 

już nie radnego, a człowieka po prostu, żeby ci ludzie byli... 

Skoro podjęliśmy taką uchwałę... 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Ma Pan możliwość zapytania, proszę pytać. 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Po prostu... 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Czy Pani skarbnik odpowie odnośnie tych 500 tysięcy, które zostały 

przeznaczone na odbudowę tych mieszkań? Czyli Pan sekretarz odpowie, tak? 

Dobrze, to poprosimy Pana Sekretarza, Pana Marka, żeby udzielił tutaj 

odpowiedzi odnośnie pytania Pana Radnego Rygorowicza o kwotę 500 000 

złotych, na jakie mieszkanie została ta kwota przeznaczona na odbudowę. 

Zanim Pan sekretarz do nas dołączy, pytanie też chciała zadać i następna 

w kolejności jest Pani Radna Renata Heda. 

- Nie mam pytania do Pana prezesa, tylko ad vocem Pani Radnej Isalskiej 

w sprawie tego wyposażenia domu. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- W takim razie ustaliliśmy na ostatniej sesji, że radni nie będą 

komentować i udzielać informacji innym radnym. Można to zrobić w 

kuluarach, nie ma problemu. Jesteśmy w punkcie informacja Burmistrza 

Prudnika pomiędzy sesjami i pytamy do tej informacji. W takim razie 

następny jest Pan Marek Bień, proszę bardzo. 

- Dzień dobry. Ja chciałem zapytać czy w tych rodzinach, które wyraziły 

chęć na zmianę lokalizacji, są rodziny, które mają dług z racji na 

przykład niepłacenia czynszu, i czy są, nie wiem... Czy jak są takie 

rodziny, czy ten dług jest ich anulowany, czy przechodzi? 

To takie dla mnie. 

Prezes Zakładu Usług Komunalnych Władysław Podróżny: 

- Zdarzają się też takie osoby, które mają zadłużenie w stosunku 

do wpłat za fundusz za wynajem mieszkań. Natomiast my podchodzimy do tego 

w ten sposób, że najpierw zabezpieczamy tę potrzebę mieszkaniową, a 

później będziemy egzekwowali, tak jak to w poprzednich również było 

przypadkach i latach, ten dług na drodze, że tak powiem, porozumień. 

Jeżeli nie, to będziemy szukali jakichś innych rozwiązań formalnych. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo. 

Jest z nami Pan sekretarz i prosiłbym Pana Rygorowicza o ponowienie tego 

pytania. 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Pytanie dotyczy środków, które są przeznaczone na ostatniej sesji, 

czyli w ubiegłym miesiącu 500 000 zł dla ZUK-u na wyremontowanie 

mieszkań tych suchych, tak zwanych dla zalanych. 

Jaki jest etap procedowania? 

Sekretarz Gminy Marek Radom: 

- Z tego, co rozmawiałem w dniu wczorajszym z Panem prezesem, 



ZUK już przystąpił do remontu tych mieszkań. Zaczęliśmy od tych, które 

nie wymagają tak dużych prac remontowych, żeby jak najszybciej tych ludzi 

przenieść już do tych mieszkań. Ustaliliśmy, że do końca roku wszyscy do 

tych nowych mieszkań będą przeniesieni. Jak gdyby to są osoby, które szły 

dwutorowo, można powiedzieć, że składały wniosek o tą pomoc finansową na 

zalane mieszkania, ale też jak gdyby wyrażały ochotę przeniesienia się w 

inne 

 

miejsce, więc sam fakt, że będą przenoszone na te tak zwane suche 

mieszkania, spowoduje, że gmina nie wyrazi zgody... 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Przepraszam, Panie sekretarzu, to akurat jest ta część, którą chyba 

myślę, że rozumiemy już, natomiast mi chodzi o sytuację tą, że jako radni 

przyznaliśmy 500 000 zł na te mieszkania, na remont tych mieszkań, które 

ma wykonywać ZUK. 

Sekretarz Gminy Marek Radom: 

- Są w toku, więc... 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Czyli ja rozumiem, że tutaj Pan prezes nie będzie miał przeszkód 

finansowych w otrzymaniu pieniędzy?  

Sekretarz Gminy Marek Radom: 

- Jest przygotowana umowa wykonawcza w ramach in-house'u, czyli ZUK to 

otrzyma bez przetargu i wykona te remonty, dlatego że dotacji jako takiej 

nie możemy dać. 

Radny Witold Rygorowicz: 

- Dziękuję bardzo za informację. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję Panu radnemu, dziękuję Panu sekretarzowi. 

Rozumiem, że Pan Marek Bień chciałby kontynuować zadawanie pytań, 

tak? [niezrozumiałe] Aha, ok. 

To dziękuję bardzo. W takim razie przechodzimy do punktu trzeciego, 

Ad. 3. informacja Przewodniczącego Rady o działania podejmowanych między 

sesjami. 

W dniu 5 listopada zgodnie z postanowieniami Statutu Gminy Prudnik 

oraz ustawą o samorządzie gminnym przekazałem Burmistrzowi Prudnika 

uchwałę Rady Miejskiej podjętej na XI sesji Rady Miasta z dnia 31 

października celem przekazania ich do wojewody i do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Opolu. Zgodnie z postanowieniem art. 24 ust. 6 ustawy o 

samorządzie gminnym przekazałem Burmistrzowi Prudnika interpelacje i 

zapytania radnych Rady Miejskiej w Prudniku złożone na sesji Rady 

Miejskiej oraz interpelacje składane pomiędzy sesjami. 5 listopada 2024 

roku wpłynęła petycja w sprawie budowy sieci wodnej 

kanalizacyjnej do nieruchomości przy ulicy Tadeusza Kościuszki. 

Petycja została przekazana do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji. W dniu 11 listopada uczestniczyłem również z Panem 

wiceprzewodniczącym, jak i Państwem radnym w 106. 

rocznicy odzyskania niepodległości przez nasz kraj oraz mieliśmy 

możliwość złożenia wieńca przed Pomnikiem Żołnierza Polskiego. 

Dziękuję wszystkim Państwu za obecność, wszystkim mieszkańcom, którzy 

uczestniczyli w wielu wydarzeniach w tym dniu. 20 listopada do wiadomości 

Rady Miejskiej wpłynęła informacja dotycząca uchwały 11/116/2024 Rady 

Miejskiej w Prudniku z dnia 31 października. 

Informacja do wglądu w Biurze Rady. Przypomnę, że jest to skarga 

przedstawiciela firmy, który miał możliwość wypowiadania się na ostatniej 

sesji. Związana była to z wydzierżawieniem wysypiska śmieci. 

Ta uchwała została przez tą firmę zaskarżona do Wojewody Opolskiego. 

Jaki będzie los tej uchwały, czas pokaże. 23 listopada uczestniczyłem w 

wydarzeniu 70-lecia PTTK Oddział Sudetów Wschodnich oraz miałem możliwość 



w Państwa imieniu wręczyć Pani Barbarze Drożdżowicz honorową odznakę 

Zasłużoną dla Miasta i Gminy Prudnik. To wszystko. 

Jeśli ktoś z Państwa miałby jakieś pytania czy uwagi, 

to proszę bardzo. Wobec tego, że nie widzę, przechodzimy do punktu 4. 

Ad.4 . Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Czy ktoś z Państwa chciałby uzyskać dodatkową odpowiedź lub informację 

 

w złożonej przez siebie interpelacji? Prosiłbym wykorzystywać tablety. 

Zgłosił się Pan Radny Bartosz Trytek, proszę bardzo. 

- Witam Państwa serdecznie. Ja mam takie pytanie co do swojej 

interpelacji o uszkodzenie schodów w parku i tutaj była zorganizowana 

taka Komisja Oświaty i Porządku Publicznego z tymi sprawcami i zostały 

podjęte decyzje takie, że ci panowie, którzy to zniszczyli, to odbudują i 

schody są odbudowane, zrobione, ale kwestia jeszcze jest tego, że mieli 

pomalować ławki. No i tak dalej tych ławeczek nie ma pomalowanych w tym 

parku. Po prostu czekamy. Co do kolejnej właśnie interpelacji, tutaj 

złożyłem taką interpelację w sprawie naprawy wież widokowych na ścieżce 

edukacyjnej, bo zostały połamane szczebelki i barierki. I to się wiąże 

też z tym, że też kolejną interpretację w sprawie zakupu monitoringu, ale 

chodziło mi o taki monitoring, który by był w stanie nagrywać w czasie 

takich pór nocnych, czyli na podczerwień, z czego korzysta straż leśna 

czy nadleśnictwo w lesie, gdzie po prostu, żeby nie kradli ludzie drzewa. 

Myślę, że to by wsparło tutaj służby straży miejskiej, które w tych 

godzinach nie patrolują naszego miasta, a mamy coraz częściej do 

czynienia z wandalizmem i zniszczeniem mienia publicznego, co za tym 

idzie, my wszyscy za to płacimy, bo to kosztuje i myślę, że tutaj warto 

by się było nad tym pochylić niż coś takiego zaniedbać, taki zakup 

monitoringu, bo na tym byśmy skorzystali w jakiejś tam perspektywie 

czasu, bo ten monitoring można przekładać z miejsca na miejsce i znamy 

w mieście punkty newralgiczne, gdzie najczęściej dochodzi do takich 

sytuacji, gdzie są skupiska młodych ludzi czy jakichś tam innych, gdzie 

po prostu dochodzi do tych wandalizmów i myślę, byśmy tego tutaj się 

pozbyli, takiego problemu. I tu mam właśnie pytanie takie, dlaczego... 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Panie radny, odnosimy się do interpelacji, które uzyskały odpowiedź, 

czyli do własnych interpelacji.  

Radny Bartosz Trytek: 

- To są moje interpelacje. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Złożone? 

Radny Bartosz Trytek: 

- Tak. Zyskałem odpowiedź, że po prostu nie ma na to środków, 

dlatego się pytam, bo były takie dyskusje na temat bezpieczeństwa 

i tutaj porządku publicznego na poprzednich komisjach czy sesjach, 

bo żeśmy rozmawiali tutaj o wagarowaniu i tak dalej, i tak dalej... I to 

tak myślę, że chyba się to troszkę mija z celem, bo jeżeli coś ma nam 

pomóc, to powinniśmy z tego skorzystać, a tutaj w tym momencie z tego nie 

korzystamy w wyniku braku środków finansowych. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Ja tylko przypomnę Panu radnemu, do 30 września była możliwość 

składania wniosków do budżetu Gminy Prudnik bez możliwości czy obowiązku 

wskazania źródeł finansowania. To tak tylko na marginesie. 

Jeśli Pan burmistrz odpowie na pozostałe części interpelacji. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 

- Czyli jeżeli chodzi o te ławeczki, to myślę, że one zostaną pomalowane, 

ale chyba ze względu na porę roku chyba zostało to wstrzymane, tak mi się 

wydaje, bo to chyba lepiej na wiosnę pomalować, żeby to miało sens, bo w 

tym momencie, jeżeli pomalują, a przyjdzie, powiedzmy, plucha, to będzie 



taka trochę bez sensu robota, natomiast dopilnujemy. Zresztą my wszyscy 

jako radni, żeby to zostało zrobione, co zostało postanowione, czyli 

pomalowanie tych ławeczek. Tylko myślę, że po prostu poczekajmy na 

odpowiednią pogodę, chyba że jest taka decyzja, żeby to teraz zrobić, 

aczkolwiek myślę, że to trochę mija się z celem. Jeżeli chodzi o kamery, 

to wiem, 

 

że Pan komendant rozmawiał z burmistrzem i może Pan komendant udzieli 

informacji. 

Komendant Mirosław Banaś: 

- Szanowni Państwo, Panie radny myślę, że ta odpowiedź, którą Pan 

otrzymał, nie jest w takim sensie jakby dedykowana, że burmistrz nie chce 

zakupić tych kamer. Oczywiście bardzo chętnie byśmy zakupili takie 

kamery, z tym że każdy zakup kamery musi być poprzedzony dobrą analizą 

wydajności takiego sprzętu. To, co Pan zapisał w interpelacji, to te 

kamery, które stosują nadleśnictwa, to są naprawdę bardzo amatorskie 

kamery. Ja rozmawiałem ze strażnikami leśnymi. To są kamery, które bardzo 

fajnie rejestrują zwierzęta umieszczone nisko, blisko, na odległość kilku 

metrów. Natomiast nas interesują kamery, które mogą obsługiwać porządnie, 

żeby mogła taka kamera obsługiwać co najmniej 15-20 metrów z bardzo 

dobrą podczerwienią i te kamery naprawdę są bardzo, bardzo drogie. Bardzo 

drogie. To nie jest tak, że ich nie można kupić, bo one są dostępne, 

czasami trzeba poczekać, powiedzmy sobie, kilka tygodni na realizację 

zamówienia, natomiast na dzień dzisiejszy my musimy mieć na uwadze też 

jedną rzecz. My cały czas pracujemy w tym roku na budżecie uchwalonym w 

roku ubiegłym, więc środki, jakie mamy przeznaczone na wydatki 

na zarządzanie kryzysowe czy na straż miejską, czy na Ochotnicze Straże 

Pożarne, wszystkie te środki, które są w moim wydziale, one są 

zaplanowane w ubiegłym roku. Ten rok nam pokazał, że środki, które 

mogliśmy gdzieś wygospodarować, niestety rozeszły się w mgnieniu oka i 

tych środków po prostu już na dzisiaj nie mamy, a też nie chcemy kupować 

czegoś, co nie będzie zdawało egzaminu, bo zakup kamery za 800 czy 1 200 

zł to jest naprawdę wyrzucone pieniądze 1 000 czy 800 zł w błoto. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Ja dziękuję Panu komendantowi, ale chciałbym tylko Panu radnemu 

podpowiedzieć, że jeśli uczestniczyliśmy wszyscy w komisjach budżetu 

czy innych, jest taka pozycja wzrost na podatkach od czynności 

cywilnoprawnych, tak zwane PCC. Ponad 120 tysięcy dodatkowo środków 

wpłynęło do budżetu Gminy Prudnik i daję tylko sugestię pod rozwagę Panu 

radnemu, że gdyby taki wniosek złożył, to środki na zakup takich kamer 

można by jeszcze w tym budżecie znaleźć. Ale to jest tylko moja sugestia. 

[niezrozumiałe] Pani skarbnik, a ile wpłynęło dodatkowych środków z 

podatku z PCC? 

Skarbnik Wioleta Zator: 

- Jeżeli chodzi o podatek od czynności cywilnoprawnych, tak? Wprowadzamy 

dochody ponad plan 154, ale z przeznaczeniem na inne wydatki, które 

ujęliśmy do poniesienia do końca...  

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Jak Pani skarbnik wie, radni są na tyle kompetentni, 

że będą wiedzieli, że jeśli wnoszą coś dodatkowego, to gdzieś indziej 

trzeba obniżyć, a skoro przechodzimy do budżetu i do jego zmian, więc 

radni mają też prawo, możliwości zmiany tego projektu budżetu. Prawda? 

No właśnie, dlatego zasugerowałem radnemu, że taka możliwość istnieje. 

Rozumiem, że jeszcze Pan radny... 

Radny Bartosz Trytek: 

 - Ja tak na szybko. Chciałem się tylko zapytać dalej co do tego 

monitoringu. Czy kiedykolwiek zostały robione jakieś takie analizy, 

ile my naprawdę jako gmina ponosimy kosztów w wyniku wandalizmu 



rocznie czy tam za dwa lata, naprawiając te po prostu szkody? 

Komendant Mirosław Banaś: 

- Ja nie odpowiem, jakie są koszty ponoszone w wyniku napraw powstałych 

przez mieszkańców Prudnika. Natomiast jeszcze raz powiadam, burmistrz nie 

jest przeciwko temu, żeby zakupić kamery, tylko chcąc zakupić kamery, 

musimy naprawdę przeprowadzić dobrą analizę i kupić taki sprzęt, za 

którego wydatkowane pieniądze nie będziemy żałować, 

żeby po prostu ten sprzęt spełniał swoje zadanie. Burmistrz chętny jest 

do zakupu tych kamer, ale proszę zwrócić uwagę, że ciągle mamy do 

czynienia z jakby z możliwościami czy z chęciami rozbudowy monitoringu 

miejskiego, tak? Tylko że zawsze jest jeden problem... 

Żeby monitoring działał dobrze, musi być dobrze doświetlony teren. 

Najlepsze kamery nie zrobią roboty w momencie odtwarzania już jakiegoś 

tam obrazu. W wielu przypadkach daje się ustalić sprawców, 

natomiast w bardzo wielu przypadkach kamery naprawdę mamy dobre 

w monitoringu miejskim, ale bez oświetlenia dobrego szkoda jest po 

prostu tych pieniędzy. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Coś jeszcze chciał Pan radny? 

Radny Bartosz Trytek: 

- Znaczy ja myślę, że w wyniku zwiększających się środków właśnie na te 

bezpieczeństwo... 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Zasugerowałem możliwość. Niech Pan radny przemyśli temat. 

Następny w kolejce jest Pan Radny Andrzej Włosek. 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, szanowna rado. 

Otrzymałem odpowiedź negatywną na temat mojej interpelacji, jeżeli chodzi 

o przydział dodatkowy [niezrozumiałe] dla Rudziczki 

i Szybowic kruszywa, kamienia na drogi, 

czy też inne miejsca, które zostały przez powódź zdewastowane, 

i potrafię zrozumieć pewne jakieś wytłumaczenie tutaj ze strony gminy, 

że dostaliśmy jako wszystkie sołectwa jakiś przydział po 100 ton 

na początku roku, czy też na jakieś inne jeszcze przy okazji 

inwestycje, ale w przypadku na przykład między innymi tutaj Szybowic, 

które zostały też zalane, jak i też drogi gminne użytku publicznego, 

gdzieś rolne zostały zdewastowane, to ten dodatkowy przydział tego 

kamienia myślę, że z puli popowodziowej byłby tu jak najbardziej 

wskazany, także prosiłbym tutaj też ewentualnie do ustosunkowania się 

do mojego pytania, czy nie ma możliwości mimo wszystko do dodatkowego 

przydziału? Zauważyłem też, że w Czyżowicach też Pan Paweł Radny pisał, 

też dostał odmowną odpowiedź. Także bardzo bym prosił o jeszcze ponowne 

rozpatrzenie tych interpelacji, czy też tych próśb. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- To Pan burmistrz decyduje, kto odpowie. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 

- Ja tylko mogę powiedzieć tyle, 

że jeżeli tylko będzie taka możliwość i będą takie środki, to oczywiście 

my to kruszywo jakby zakupimy i przekażemy. Także czy to będzie w ramach 

darowizny, jak to było do tej pory, w co trochę wątpię, 

natomiast gdy pojawią się środki na tego typu rzeczy, 

to na pewno w pierwszej kolejności będziemy pamiętać o nich. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję Panu burmistrzowi. 

Jeszcze Pan Sołtys Szybowic, proszę bardzo. 

Sołtys Szybowic Mariusz Wicherek: 

- Ja właśnie w tej sprawie, bo poprosiłem tu Radnego Andrzeja, ponieważ 

nie mamy Radnego z Szybowic, który właśnie interpelację składał też w 



imieniu Wsi Szybowice, a odpowiedź Pana burmistrza to jest taka moim 

zdaniem, przepraszam za wrażenie, lakoniczna, bo może będzie, 

może nie. A co my mamy zrobić z tymi dziurami? Nie wiem, zaplastrować, 

kwiatki posadzić? Chciałbym odpowiedź konkretną. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 

- Jeszcze raz mogę powiedzieć, że jeżeli będziemy w stanie to zrobić, 

 

to na pewno zrobimy. Nie jestem w stanie teraz powiedzieć, że np. za 

tydzień czy za 2, czy za miesiąc będzie to zrobione. 

Sołtys Szybowic Mariusz Wicherek: 

- Przepraszam bardzo, ale za dwa miesiące czy za miesiąc to mi się 

wydaje, są jakieś środki powodziowe, które można by było przeznaczyć, 

żeby połatać szybko. Nie ukrywam, że wioska Szybowice udało nam się 

niektóre drogi zrobić nawet równiarką, ale to nie dzięki gminie, tylko 

dzięki naszej własnej inicjatywie i trudno, żebyśmy cały czas robili to 

tylko własną inicjatywą. Ja nie mówię, bo tutaj zwracałem się też do 

gminy, naczelnicy jak Pan Kroczak czy Pan Gacek są raczej przychylni jak 

tego udało się parę rzeczy załatwić, ale te potrzeby naprawdę są i 

naprawdę wieś Szybowice też była zalana i to naprawdę woda szła mocno, 

powypłukiwała drogi, to i tak dobrze, że to jest powiatowa droga, to nie 

musicie Państwo jako gmina tam partycypować na razie w tym, ale natomiast 

te drogi, które rolnicy dalej jadą, które wypłukała woda, należałoby 

naprawić. Dziękuję. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 

- Ja chciałem tylko powiedzieć, niech Pan wierzy, że tu wszyscy są 

przychylni, nie tylko Pan Gacek i tak dalej. 

Sekretarz Marek Radom: 

- Proszę Państwa, jeżeli chodzi o kamień, który przeznaczamy na remonty 

dróg, rozumiem, że Pan Wicherek mówi w tej chwili o drogach prawie że 

polnych, więc proszę Państwa, musimy zwrócić uwagę na to, 

że w informacji macie Państwo podane, że gmina otrzymała środki z budżetu 

państwa 5 900 000 zł na takie remonty doraźne, które są wykonywane, 

został zakupiony kamień, kamień był wożony, 

żadnej darowizny już nie ma, bo zbankrutowałyby kamieniołomy przez 

nas, więc za wszystko musimy płacić. No i jak gdyby ta pula tych 

pieniędzy, bo to są pieniądze na wydatki doraźne, czyli już i teraz 

następna pula to będą pieniądze, które wprowadzamy do aplikacji, i to 

dotyczy z kolei dróg publicznych. I w tej kategorii nie mieszczą się 

drogi znowu transportu rolnego. W przyszłym roku na pewno znowu otrzymamy 

jakąś pulę pieniędzy, kamienia z darowizny. Na pewno dokupimy tego 

kamienia i będziemy przeznaczać znowu na poszczególne sołectwa. 

Więc poczekajmy jeszcze do stycznia, lutego. 

Ten kamień na pewno się pojawi, bo już będziemy mieli darowiznę wtedy. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję Panu sekretarzowi. 

Następna w kolejności jest Pani Radna Aneta Samotus. 

- Ja jeszcze korzystając z tego, że jest tutaj Pan sekretarz, i wracając 

do przydziału tego kamienia. Miejscowość i Sołectwo Mieszkowice niestety 

w tym roku nie otrzymało tego kamienia. Z czego to wynika? 

Wniosek był złożony. Ja złożyłam też interpelację z prośbą o przydział 

takich na zabezpieczenie tych skutków powodzi, niemniej jednak wracając 

do tych ogólnych wniosków, proszę powiedzieć, jakie są kryteria 

przydziału tych 100 ton zgodnie z wnioskami sołtysów? 

Sekretarz Marek Radom: 

- Jeżeli mówimy o tej darowiźnie, która do tej pory była, 

to zawsze jest zapotrzebowanie, sołtysi dostają upoważnienia, 



załatwiają czy transport gdzieś tam jest załatwiany przez nas i trafia 

on na wieś. Natomiast jeżeli mówimy o tym kamieniu popowodziowym, 

to on jest jak gdyby związany z tym, co jest zniszczone najbardziej. 

Nie da rady jak gdyby zaspokoić wszystkich, sukcesywnie w przyszłym roku 

będziemy ten kamień Państwu dostarczać. Wiemy, że to jest jak gdyby 

największa potrzeba i te drogi transportu rolnego będziemy od nowa... 

No co się stało z tym kamieniem? 

 

Po prostu się przemielił i wpadł pod ziemię głębiej, taka jest 

rzeczywistość. Albo popłynął z wodą. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Jeszcze momencik, jeszcze Pani Radna Samotus dokończy i potem 

Pan Sołtys Szybowic. 

- Dobrze, ja na razie dziękuję i proszę tutaj ewentualnie o uzupełnienie 

Pana radnego sołtysa. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- To proszę bardzo, Pan Radny Mariusz Wicherek, Sołtys Szybowic. 

[niezrozumiała wypowiedź] 

Sekretarz Marek Radom: 

- Proszę Państwa, zrozumcie, że nikt dziury w Moszczance nie wymyślił. 

Trzeba było dzieci posłać do szkoły i tam poszła taka góra kamienia. 

Byliście, widzieliście. Przecież skończyły się możliwości. W nowym roku 

będziemy ten kamień przydzielać pozostałym, więc... Co ja powiem? 

Że musieliśmy dzieci wysłać do szkoły i trzeba było tak na gwałt 

załatwić sprawę Moszczanki? [niezrozumiałe] Panie sołtysie, 

za miesiąc będzie nowy rok i będzie już nowa pula darowizny, 

więc myślę, że ten czas jeszcze zdążymy przed wyjazdem w pola 

na wiosnę załatwić sprawę dróg.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję Panu sekretarzowi. 

Czy Pani Radna Samotus chce jeszcze kontynuować? Jesteśmy w punkcie 

interpelacje. 

Radna Aneta Samotus: 

- Tak, odnośnie interpelacji, którą złożyłam 31 października, ona 

została przekierowana 13 listopada do Pani Kierownik Moniki 

Witkowskiej Referatu Gospodarki Odpadami i na tą chwilę nie otrzymałam 

odpowiedzi. Ona dotyczy rekultywacji składowiska odpadów. 

Kiedy mogę liczyć na odpowiedź w tym zakresie? 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Jest z nami Pani Kierownik Referatu, 

Pani Witkowska, więc mam nadzieję, że odpowie na to pytanie. 

Kierownik Referat Monika Gniecka – Witkowska: 

- Szanowna Pani radna, interpelacja została przekierowana do Prezesa 

Zakładu Usług Komunalnych celem udzielenia odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Pani kierownik, ja tylko przypomnę, że to jest wynik rozmowy, spotkania 

radnych z przedsiębiorcą, który mówił o wysypisku śmieci, o jego 

rekultywacji, jego wykorzystywaniu dalszym. I na tym spotkaniu padały 

takie pytania i odpowiedź miała być udzielona niezwłocznie praktycznie, 

więc czekanie, myślę, czasu na odpowiedź, kiedy termin jest rekultywacji 

tego wysypiska, to jest chyba data taka dość powszechna dla osób, 

które się tym zajmują zawodowo. 

Radna Aneta Samotus: 

- Dziękuję bardzo. 

Zatem proszę Pana prezesa o udzielenie informacji w tym zakresie. 

Kiedy możemy liczyć na odpowiedź? 

Prezes ZUK Władysław Podróżny: 

- Proszę Państwa, Pani radna, jeżeli chodzi o sprawy związane ze 



składowiskiem, to Państwo sobie zdajcie sprawę, 

że składowisko na dzień dzisiejszy ma wykorzystany limit, 

jeżeli chodzi o możliwości przyjmowania odpadów, 

oraz osiągnęło rzędne, które dysponują go do w zasadzie rekultywacji. 

Jak Państwo wiecie, pojawiły się ostatnio tutaj właśnie takie oferty 

firm, które deklarują albo rekultywację, 

albo nawet jakieś tutaj dalsze działania. 

 

Rozumiem, że w zależności od tych ofert, 

które zostaną konkretnie przedstawione oraz od Państwa decyzji, 

to będą dalsze działania tutaj w tym zakresie procedowane. 

My jako Zakład Usług Komunalnych, który na dzień dzisiejszy 

administruje i zarządza tym składowiskiem, mogę powiedzieć tylko tyle, 

odnosząc się w zasadzie do tego punktu piątego, jeżeli chodzi o analizy 

wpływ na środowisko, że na bieżąco badamy wszystkie potrzebne w tym 

zakresie wyniki, które uzyskujemy, są pozytywne, to znaczy się odcieki są 

wprowadzane do oczyszczalni, są badania specjalistyczne, 

które zostały na spółkę nałożone w ramach pozwolenia zintegrowanego, 

jeżeli chodzi o zabezpieczenie środowiska, 

jakiegoś tutaj skażenia nie ma, natomiast decyzja, proszę Państwa, 

odnośnie rekultywacji, to jak Państwo wiecie, 

to są naprawdę duże pieniądze, duże nakłady potrzebne w tym zakresie 

i po tej decyzji będzie dopiero możliwość opracowania dokumentacji, 

z której będzie wynikał dalszy proces i tok postępowania. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Znaczy Panie prezesie, bo chyba Pani radna zadała konkretne pytanie. 

Decyzja o rekultywacji została wydana parę lat temu. 

Chodzi o datę, kiedy wysypisko powinno być zrekultywowane. 

To jest decyzja środowiskowa, więc Pan powinien znać tą datę. 

Prezes ZUK Władysław Podróżny: 

- My jesteśmy tylko zarządcą. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Szymon zna tą datę, to nam odpowie. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Szymon Kroczak: 

- Szanowni Państwo, nie ma daty końcowej konieczności rekultywacji 

składowiska. Poniekąd datą zamknięcia składowiska jest data, 

która jest wpisana w Wojewódzkim Planie Gospodarki Odpadami. 

To składowisko po 31 grudnia tego roku już nie będzie mogło przyjmować 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Czyli data jakaś jest konkretna? 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Szymon Kroczak: 

- To nie jest data tożsama z terminem rekultywacji. 

Termin rekultywacji w zależności od kierunku tej rekultywacji będzie 

wynikał z projektu rekultywacji i może być prezesem 3, 5, 10- letnim. 

Firmy, które tutaj Pan prezes wskazywał, 

parają się rekultywacją przy pomocy odpadów np. kompostu 

nie trzymającego parametrów i ten proces w zależności od dokumentacji, 

jaka zostanie utworzona, będzie trwał przez, tak jak powiedziałem, 2 czy 

3 lata do czasu finalnego obsadzenia 

w kierunku leśnym, bo w tym miejscu tylko i wyłącznie taka możliwość, 

przyskarpowe składowiska mogą być w ten sposób rekultywowane. 

Ale terminu końcowego zakończenia rekultywacji nie ma jeszcze w żadnym 

z dokumentów wpisanego. 

Radna Aneta Samotus: 

- Czyli mam rozumieć, że nie było jeszcze wydanej decyzji o rekultywacji? 

Nie. Dziękuję bardzo. 



Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo w takim razie. Jest jeszcze w kolejce do dyskusji 

odnośnie własnej interpelacji 

Pan Radny Paweł Licznar. 

- Panie przewodniczący, Wysoka Rado, ja tylko z taką drobną uwagą. 

Bardzo mi się podobało, jak Pan przewodniczący pilnował dyskusji, 

żeby nie wychodzić poza ramy. Oczywiście ja się zgadzam z Panem 

przewodniczącym, 

 

ale zauważyłem, że Pan przewodniczący wyszedł poza te ramy i też bym 

chciał, żeby Pan przewodniczący tych ram pilnował. 

W momencie tej dyskusji z Panem Radnym Trytkiem dodawał Pan dodatkowe 

sugestie. Wydaje mi się, że ja też bym chciał dodać dodatkowe 

sugestie. Jeżeli się trzymamy ram, 

to uważam, że każdy radny jest równy, 

Pan przewodniczący również, więc trzymajmy się tego, ok? Dziękuję, do 

usłyszenia. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Ja też przypomnę Państwu radnym i Panu Radnemu Licznarowi, że jeśli 

ktoś zgłasza się ad vocem, to zgłasza się do własnej wypowiedzi, a nie po 

to, żeby być wyżej w kolejce. Dziękuję bardzo. W takim razie 

wyczerpaliśmy listę radnych, którzy chcieli dopytać się do własnej 

interpelacji.  Przechodzimy do punktu 6. 

Gospodarka finansowa. W punkcie 6a mamy podjęcie uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Prudnik na rok 2024. 

Druk numer 136. Przepraszam bardzo. Macie Państwo rację. 

Ad. 5. Punkt 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Proszę bardzo. Pan Radny Krzysztof Fejdych. 

- Dzień dobry szanowni Państwo. Chciałbym złożyć interpelację dotyczącą 

powodzi, ponieważ prosiliśmy już kilkukrotnie o podsumowanie akcji i to, 

co zostało wykonane dobrze, co się nie udało. Do tej pory jakby ja 

rozumiem jakby z jakich względów, ale nie mamy tego podsumowania, 

natomiast takie wnioski napływają od mieszkańców i chciałbym tutaj złożyć 

interpelację dotyczącą sytuacji z 15 września mającą miejsce na ulicy 

Nyskiej. Stan faktyczny był taki, że koparką ZWiK-u, kierowaną przez 

pracownika ZWiK-u, zburzony został mur przy ulicy Nyskiej. 

W wyniku tego działania zalane zostały tereny znajdujące się 

za Froteksem, w tym przedsiębiorstwo, w tym dom mieszkalny, 

w tym kamienice ZUK-u. Ponieważ mimo pytań pojawia się coraz więcej 

wątpliwości, na poprzedniej sesji Rady Powiatu Pan starosta poinformował, 

że akcją kierował pracownik ZWiK-u i to on samodzielnie podjął decyzję 

o zburzeniu tego muru, chciałbym zadać publicznie kilka pytań. 

Czy gmina, czy Pan burmistrz posiada wiedzę, kto dowodził akcją ratunkową 

podczas powodzi wspomnianego dnia? Czy prawdą jest, że zgodnie ze słowami 

Pana starosty pracownik ZWiK-u podjął decyzję samodzielnie? 

Jeżeli nie, to kto wydał pracownikowi Zakładu Wodociągów polecenie 

zburzenia muru przy tej ulicy? Jeżeli ta osoba nie była dowódcą akcji 

ratunkowej, czy pracownik ZWiK był wcześniej odpowiednio poinformowany o 

tym, kto jest uprawniony do wydawania takich poleceń? Dlaczego przed 

podjęciem decyzji o zburzeniu muru nie zarządzono ewakuacji mieszkańców z 

terenu, który miał być zalany, ani nie poinformowano ich nawet o tych 

działaniach, w wyniku czego narażono na utratę zdrowia lub życia 

mieszkańców zamieszkujących te tereny. 

Dlaczego nie podjęto wcześniej działań mających na celu zabezpieczenie 

zalewanych nieruchomości? Ta decyzja nie była pilna i konieczna do 

wykonania. W ciągu 15 minut można było te worki tam przygotować i 

zabezpieczyć nieruchomości, które zostały zalane. Jakie straty poniósł 



Zakład Usług Komunalnych oraz Towarzystwo Budownictwa Społecznego w 

związku z tym zalaniem? Ponieważ zalane zostały też zasoby mieszkaniowe, 

oraz budynki należące do obu spółek. Czy zostały podjęte jakieś kroki ze 

strony gminy w celu uzyskania odszkodowania za szkody powstałe wskutek 

decyzji podjętych podczas tej akcji, zwłaszcza jeżeli decyzja nie była 

wydana przez osobę kierującą akcją ratunkową? Przypominam, że zgodnie z 

obowiązującym prawem taką osobą może być pracownik straży pożarnej bądź 

jej komendant. Czy gmina zgłosiła do prokuratury informacje o ewentualnie 

bezprawnych 

 

działaniach, które skutkowały zniszczeniem mienia gminy? 

I czy w momencie podejmowania działań władze miasta lub przedstawiciele 

ZWiK byli świadomi i poinformowani o decyzji 

dotyczącej zburzenia muru? To jest treść wszystkich pytań. Rozumiem, że 

nie uzyskam odpowiedzi podczas sesji, ale chciałem, żeby te pytania 

wybrzmiały publicznie, ponieważ sytuacja jest, proszę Państwa, 

bardzo poważna. Narażono na utratę zdrowia mieszkańców zalewanych 

terenów, uszkodzono mienie o znacznej wartości przedsiębiorcy, uszkodzono 

dom prywatny, uszkodzono kamienice należące do ZUK-u. 

Chciałbym, żebyśmy jako gmina poszukali osoby odpowiedzialnej za tą 

decyzję i sprawdzili, czy to było zgodne z prawem. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo. Czy Pan burmistrz chciałby się do tego odnieść już 

teraz? Proszę bardzo. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 

- Ja króciutko. Oczywiście odpowiemy na te pytania wszystkie, 

jeżeli dostaniemy je na piśmie. Ja tylko ze swojej strony mogę 

powiedzieć, że akurat byłem tam, może nie w tym momencie, ale troszkę 

wcześniej z Panem burmistrzem i Pan burmistrz nie wyraził 

zgody na wyburzenie tego murku, co słyszałem osobiście. 

I tyle na ten moment mogę powiedzieć. Nie wiem, pytanie chyba było od 

pracownika ZWiK-u. Pytanie było takie, co robimy. 

Tam były też osoby z Hennigesa i tak dalej, ale dokładnie pamiętam, jak 

Pan burmistrz nie wyraził zgody na wyburzenie tego murka, twierdząc, że 

nie będziemy, powiedzmy, ratować jednych kosztem innych. Także na tą 

chwilę mogę tyle powiedzieć. 

Radny Krzysztof Fejdych: 

- Bardzo dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo Panu burmistrzowi. Następny w kolejce do zadawania 

pytań i interpelacji jest Pan Radny Edward Mazur. 

- Dziękuję Panie przewodniczący. Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

szanowna rado. Ja chciałbym takim apelem się zwrócić, oczywiście też to 

napiszę, aby... Bo w poprzednich latach, ja już kiedyś też zadawałem na 

poprzednich kadencjach takie pytania i takie prośby, aby... To odbywało 

się dwa razy do roku, wiosna i jesień. Ja bym prosił bardzo o 

przypilnowanie, zwrócenie się do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, do 

ZWIK-u, aby dokonano przeglądu wszystkich ulic. Są też powiatowe ulice, 

ale szczególnie nasze gminne... O instalację kanalizacji burzowej 

deszczowej, ponieważ był okres letni, jest jesienny, już jesień w pełni, 

wiele liści, różnych odpadów znajduje się w tej kanalizacji burzowej, a 

zmienność pogody widzimy. Jest ciepło, za chwilę deszcz. Żeby tak nie 

było, że znów będą zatkane te kanalizacje burzowe i znów woda się będzie 

wydostawać na ulicę, tworząc niepotrzebne błoto, zanieczyszczenia. 

Dlatego zwracam się z wielką prośbą, apelem, aby teraz szczególnie 

właśnie po tych jesiennych opadach liści, żeby to dokonać. Myślę, że w 

miejscowościach, które zostały zalane, to z automatu teraz przy tej 

naprawie tych ulic, tych dróg, to tam też ta sprawa jest przeglądana, 



myślę, i też czyszczona, dlatego ja taką interpretację składam, aby 

dokonać. Również tutaj do Pana prezesa się zwracam w Spółdzielni 

Mieszkaniowej, chociaż wiem, że oni to robią, ale żeby też ewentualnie 

jeszcze przypilnować, w niektórych miejscach przeglądnąć, jak to będzie 

możliwe, żeby po prostu był spokój z wylewaniem się wód na ulicę. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo. Kolejne zapytanie lub interpelację chce złożyć Pan 

Radny Łukasz Karpowicz. 

- Dzień dobry. Szanowni Państwo, dwa zapytania chciałbym tutaj złożyć. 

Mianowicie pierwsze to chciałbym dopytać o fotoradar, który ma stanąć 

przy Prudnickiej Obwodnicy. Na jakim to jest etapie? Tutaj pytanie 

kieruję do Pana burmistrza. [niezrozumiałe] Dobrze. Drugie moje pytanie 

jest w związku z tym, że od 1 stycznia 2025 roku wejdzie w życie 

nowelizacja ustawy, która zobowiązuje wszystkie gminy do wprowadzenia 

obowiązkowej, selektywnej zbiórki odpadów tekstylnych. Czy w związku z 

tym Gmina Prudnik przygotowuje się do tego obowiązku? Jak będą zbierane 

te odpady tekstylne? Mianowicie czy poprzez PSZOK, czy tak jak niektóre 

gminy w Polsce będzie dodatkowy worek dla gospodarstw domowych i będzie 

to zbierane raz na jakiś czas wraz z odpadami nie zmieszanymi, tylko 

segregowanymi. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Czy Pan burmistrz chce odpowiedzieć teraz, czy zgodnie z procedurą 

pisemnie za 14 dni? 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 

- Mam informację, że ten fotoradar się montuje. To jest jedna rzecz. 

Natomiast na drugie, jak wpłynie interpelacja, to... 

Radny Łukasz Karpowicz:  

- Dobrze, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo Panu radnemu. 

I następną interpelację chciałby złożyć Pan Radny Stanisław Mięczakowski. 

- Niniejszym kieruję interpelację do Burmistrza Prudnika. 

W najbliższym czasie planowana jest budowa ulicy Działkowej łączącej 

Prudnik z Łąką Prudnicką. Na inwestycję przeznaczono na chwilę obecną 

około 5,5 miliona złotych. W obrębie planowanej drogi przepływa Potok 

Dębowiecki, który w okresie silnych opadów deszczu bardzo często zalewa 

teren ulicy Chocimskiej oraz ulicy Działkowej w Łące Prudnickiej. 

Do zalania wyżej wymienionych terenów dochodzi wskutek braku 

możliwości odpływu wody płodowej z obszaru kilkuset hektarów. 

Potok Dębowiecki stanowi jedyne ujście tak dużej ilości wody. 

W przeszłości potok miał odpływ, dodatkowy odpływ przy ulicy 

Chocimskiej, w którym był rów okalający miejscowość odprowadzający 

namiar wody poza obszar wskazanych ulic. W wyniku ekspansywnej gospodarki 

rolnej oraz braku prac melioracyjnych ruch ten został zasypany, co 

spowodowało obecną sytuację tutaj zalewaniu terenów mieszkalnych oraz 

infrastruktury drogowej. Sytuację omówiłem podczas wizytowania przez Pana 

burmistrza oraz radnych Rady Miejskiej terenów popowodziowych Gminy 

Prudnik. Planując tak dużą inwestycję, zasadnym jest odtworzenie rowu 

oraz tworzenie polderu zalewowego, który pozwoli uchronić 

przed zniszczeniem ulicę Działkową oraz okoliczne tereny mieszkalne. 

I zapytanie. Mając na uwadze budowę ulicy Działkowej o wartości około 6 

milionów złotych oraz przedstawiony przez Pana burmistrza wniosek w dniu 

25 listopada 2024 roku podczas obrad stałych komisji przy Radzie 

Miejskiej w Prudniku dotyczący wdrożenia programu bezpieczeństwa 

popowodziowego na terenie wsi Gminy Prudnik, wnoszę o pilne odtworzenie 

rowu oraz utworzenie polderu zalewowego w miejscowości Łąka Prudnicka 

w obrębie ulicy Chocimskiej oraz ulicy Działkowej. Dziękuję. 



Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję. Następny w kolejności do złożenia interpelacji lub zapytania 

jest Pan Radny Andrzej Włosek. 

- Panie przewodniczący, szanowna rado, mam taką interpelację. 

W poprzednich latach jako jeszcze sołtys rozmawialiśmy na komisjach 

wsi, aby w miejscowościach wiejskich mógł przejechać 2 razy w roku 

sprzęt, tak bym to nazwał, i który mógłby po w okresie zimowym, 

na wiosnę, gdzieś na przykład marzec, 

 

kwiecień, i odsunąć te wszystkie szlaki, piasek, nie piasek, które 

nawarstwiają się na poboczach i co roku zwężają nam drogę na terenach 

właśnie, tak jak powiedziałem, wiejskich. Te drogi po upływie dwóch, 

trzech, czterech lat, co najmniej do dwóch metrów nawet w niektórych 

miejscach już są po prostu zwężone. A drugi taki przejazd, użyję tego 

określenia, może nie fachowego, byłby to na jesień, późną jesienią, gdzie 

znowu mamy liście z drzew, mamy różne pozostałości po ciężkim sprzęcie, 

który wyjeżdża, błoto i tak dalej, i tak dalej... Czy nie byłoby to 

możliwe, żeby właśnie w przyszłym roku wprowadzić taki cykliczny, 

oczywiście w miejscowościach, gdzie sołtysi tego sobie zażyczą, 

żeby wprowadzić cykliczne po prostu oczyszczanie poboczy na terenach 

wiejskich? Wiem, że ulice w mieście są regularnie czyszczone, regularnie 

są doprowadzane do użytku takiego, który nie zagraża ani bezpieczeństwu, 

jest przejazd i tak dalej. Ja bym prosił, by wnioskował, aby na terenach 

wiejskich tylko dwa razy w roku po prostu takie akcje się odbywały. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo Panu radnemu. 

I Pani Radna Aneta Samotus. 

- I ja również w nawiązaniu do rozmów przeprowadzonych w trakcie komisji. 

W dniu dzisiejszym złożyłam interpelację zwracającą się z prośbą o 

udzielenie informacji na temat realizacji zadań dotyczących 

sporządzania dokumentacji projektowej w zakresie budowy kanalizacji 

dla miejscowości Rudziczka, a także planach dotyczących sporządzenia 

dokumentacji kanalizacyjnej dla innych miejscowości wiejskich 

oraz Miasta Prudnika na najbliższe 3 lata z podziałem na planowaną 

realizację dokumentacji na zlecenie Gminy Prudnik i na zlecenie ZUK-u. 

W szczególności proszę o odpowiedź na następujące pytanie. 

Kiedy planowane jest zakończenie opracowania dokumentacji projektowej 

dla miejscowości Rudziczka? Jaki jest koszt ogólny sporządzania tej 

dokumentacji? Jaki jest przewidziany harmonogram prac na realizację 

planowanego zadania? Czy trwają obecnie prace dotyczące tworzenia 

dokumentacji projektowej dla innych obszarów gminy? Jeśli tak, to proszę 

o doszczegółowienie. Czy oprócz realizowanego zadania planuje się 

przystąpić do opracowania dokumentacji projektowej w zakresie kanalizacji 

wsi Mieszkowice, Piorunkowice i Czyżowice? Jeżeli tak, to proszę o 

wskazanie, w jakich latach przewiduje się rozpoczęcie tych działań? 

Proszę o wskazanie konkretnych zadań inwestycyjnych, które są planowane w 

realizacji w najbliższych latach oraz ich zakres ujęty w wieloletnim 

planie rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych spółki gminnej i czy istnieją możliwości zapoznania się z 

wieloletnim planem inwestycyjnym w formie papierowej bądź elektronicznej 

w Urzędzie Gminy lub spółce? Taką interpelację złożyłam i proszę o 

odpowiedź. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo Pani Radnej Samotus. 

Jeszcze mam taką uwagę, że są też interpelacje wcześniejsze z miesięcy 



sierpnia, września, października. Mam nadzieję, że Pan burmistrz postara 

się, wpłynie na to, żeby te interpelacje na sesji grudniowej mogły być 

już udzielone odpowiedzi. Czy robimy przerwę, czy kontynuujemy dalej? 

W takim razie 10 minut przerwy i będziemy w punkcie 6, gospodarka 

finansowa. 

/przerwa/ 

/po przerwie/ 

Ad.6.a [niesłyszalne] podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Prudnik na rok 2024, druk numer 136. Czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi, 

propozycje do projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Prudnik na rok 

 

2024? Proszę zgłosić się przez tablet. Pan Radny Grzegorz Zawiślak, 

proszę bardzo. Wiesław, przepraszam. 

Radny Wiesław Zawiślak: 

- Panie przewodniczący, a te zapytania żeśmy już skończyli, 

czy można jeszcze coś zapytać? 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Skończyliśmy, jesteśmy już w kolejnym punkcie. 

Radny Wiesław Zawiślak: 

- Aha, skończyliśmy, czyli już nie mogę się zapytać? 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Znaczy w wolnych wnioskach będzie jeszcze okazja. 

Radny Wiesław Zawiślak: 

- Dobra, ja złożę interpelację, dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję Panu radnemu za wyczucie czasu. Czy ktoś z Państwa ma jeszcze 

jakieś pytania odnośnie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Prudnik? Wobec tego, że nie widzę, w takim razie przechodzimy do 

głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały, druk nr 136, w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na rok 2024? 

Kto jest przeciw i kto się wstrzymał? 4 radnych brak głosu. 

Przechodzimy do druku nr 137, podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Prudnik 

na lata 2024-2027, druk nr 137. Czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania, 

wątpliwości do tego projektu uchwały? Wobec tego, że nie widzę, 

przechodzimy do głosowania. Pan Radny Bartosz Trytek, proszę bardzo. 

- Ja już też wczoraj na Komisji Oświaty i Porządku Publicznego pytałem 

się o tą sprawę. Chodzi o budowę lodowiska. Taki wniosek obywatelski 

został złożony, podpisało około 2000 osób i nie zostało to... 

Znaczy zostało to wpisane dopiero w roku 2027 do realizacji albo w tym 

wieloletnim planie finansowym. Ja się tak chciałem zapytać, czy tak 

naprawdę taki długi okres albo tak późno powinno być to realizowane, tym 

bardziej, że to się oprócz tego, że my tutaj jako radni żeśmy podjęli 

taką decyzję, to jeszcze bardzo zostało to wsparte dodatkowymi rzeczami 

typu głosowanie ludzi czy wyrażeniem podpisu za listą poparcia. 

Ja, pracując w szkole średniej i też mam znajomych w innych szkołach 

średnich, naprawdę ta inicjatywa cieszyła się bardzo dużą 

popularnością wśród mieszkańców naszego miasta. 

Powiem, że do mnie ustawiały się kolejki, żeby tą listę podpisać, czyli 

myślę, że taka potrzeba w tym mieście jest, żeby tylko też coś zrobić dla 

tych mieszkańców, a tym bardziej, że my cały czas tutaj mówimy, 

że musimy zatrzymać młodzież albo o tą młodzież troszkę zadbać, 

a robimy tak troszkę coś innego. I moje pytanie jest takie, czy ten okres 

oczekiwania na te lodowisko albo wpisania w ten wieloletni projekt 

finansowy, plan finansowy, nie można by było wcześniej wpisać w lata 

2025? Bo ten 2027 to tak naprawdę jest na koniec naszej kadencji i znając 

życie, jeszcze się to przesunie i tak naprawdę tego nie zrobimy. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 



- Szanowny Panie radny, my jesteśmy skupieni teraz na realizacji tych 

zadań, które musimy dokończyć. Jest ich trochę, także odpowiedź Pana 

burmistrza, która mówiła o tym, że zadanie zostanie przesunięte do 2027 

roku, natomiast wierzę w to, że jeżeli znajdą się środki wcześniej, 

to myślę, że to zadanie będzie wykonane wcześniej niż w 2027 roku. 

Poczekajmy jeszcze na oddanie inwestycji przy ulicy Kolejowej 7. Tam jest 

z tego, co już kilkukrotnie było mówione, jest miejsce na to, żeby takie 

lodowisko tam powstało. Jest rolkowisko w lecie, byłoby lodowisko w 

zimie. Ja myślę, że to jest bardzo dobre miejsce na to, żeby tego typu 

inwestycja czy tego typu sprawność fizyczna w postaci 

 jazdy na łyżwach w tym miejscu jest naprawdę bardzo dobrym miejscem. 

Dlatego mówię, skupiamy się na realizacji już rozpoczętych, które musimy 

zakończyć, inwestycji. Natomiast w momencie, kiedy się pojawią na to 

środki, ta inwestycja mobilnego lodowiska pewnie nie będzie musiała 

czekać aż do 2027 roku. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję. Czy Pan radny jeszcze chciałby coś dopytać? 

Radny Bartosz Trytek: 

- Tutaj my mówimy o tych sprawach powodziowych. Ja rozumiem, że to jest 

priorytetem. Na to będą czy powinny być przeznaczone pieniądze z budżetu 

państwa i mam nadzieję, że do tego dojdzie, że zostanie to zrobione, 

tylko kwestia jest tego taka, że rolkowisko jest wzięte w drugim albo 

trzecim etapie budowy stadionu, tam Kolejowej 7. I my na ten etap to 

możemy jeszcze troszkę, troszkę poczekać. Także tutaj uważam, że taka 

inwestycja właśnie w coś takiego, gdzie stwierdziliśmy tutaj wszyscy 

wspólnie, bo to nie tylko u mnie na komisji, ale też na sesji, że jest 

taka potrzeba tego realizacji, przegłosowaliśmy to i myślę, że warto by 

było, jeżeli to radni przegłosowują, to to się powinno realizować, 

a to tak naprawdę się znalazło dopiero na bardzo, bardzo odległy czas. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Ja tylko przypomnę, że 17 grudnia będziemy głosować nad nowym 

projektem budżetu na rok 2025 i być może można tam wtedy tą pozycję 

umieścić. W takim razie wszystko. Jeszcze poprosił o głos w sprawie 

prognozy wieloletniej Pan Radny Witold Rygorowicz. 

- Dziękuję. To w zasadzie dopowiedzenie. Bartku, tutaj byli wszyscy 

prawie za tym lodowiskiem. Sam osobiście również podpisałem tą listę i 

nie mam tu powodu do tego, żeby twierdzić, że coś zaniechamy. To jest 

tylko dobry moment, w którym możemy to zrobić, bo jeżeli pojawią się 

rzeczywiście środki zewnętrzne w takiej wysokości, bo jak wiemy, że ten 

budżet nasz jest bardzo napięty, to takiej wysokości, która będzie 

odpowiadać realnym kosztom. Pamiętajmy, że to później będzie przez tą 

zimę jednak działało przez 7 dni w tygodniu, przynajmniej tak powinno 

być, prawda? Więc to są koszty, które do końca nie są jeszcze oszacowane, 

ale myślę, że to jest nasza sprawa, wszystkich też, żeby w odpowiednim 

momencie dopilnować, żeby to lodowisko się znalazło. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Ja dziękuję Panu radnemu, bo wykorzystał moją cierpliwość, 

a prosiłem, żeby nie dyskutować na sesji między radnymi o tym, 

kto co mówi, jak to komentuje. Mam nadzieję, że to się nie będzie 

powtarzało i nie będę musiał tego przypominać. [niesłyszalne] Byliśmy 

przy wieloleciu, w takim razie czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś 

pytania do uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Prudnik na lata 2024-2027? Nie widzę, w takim razie przechodzimy do 

głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały, druk nr 137? 

Kto się wstrzymał, kto jest przeciw? Za uchwałą głosowało 15 radnych, 

nikt nie był przeciw, 4 radnych się wstrzymało, 1 radnego brak głosu, 

1 radny nieobecny. 

Ad. 7. Przechodzimy do punktu 7, podjęcie uchwały w sprawie... 



W punkcie A mamy podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów wiejskich położonych 

w Gminie Prudnik, druk nr 138. Czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania, 

wątpliwości do tego projektu uchwały? Wobec tego, że nie widzę, 

przechodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały nr 

138? Kto jest przeciw i kto się wstrzymał? Za uchwałą głosowało 19 

radnych, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał, 1 radnego brak 

głosu, 1 radny nieobecny. Przechodzimy do punktu 7b, podjęcie uchwały w 

sprawie uchwalenia 

 

programu współpracy Gminy Prudnik z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2025, druk nr 139. Czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania i 

wątpliwości do tego projektu uchwały? Wobec tego, że nie widzę, 

przechodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem uchwały, druk nr 139? 

Kto się wstrzymał i kto jest przeciw? Za uchwałą głosowało 19 radnych, 

nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał, u 1 radnego brak głosu, 1 

radny nieobecny. Przechodzimy do punktu 8, informacja na temat oświadczeń 

majątkowych złożonych na rozpoczęcie i zakończenie kadencji oraz za rok 

2023. Te informacje są dla Państwa do wglądu, do analizy. Każdy radny 

jest wyszczególniony, opisany, jeśli chodzi o jego oświadczenie 

majątkowe. Mam nadzieję, że nie muszę tego czytać, że Państwo sobie sami 

się z tym zapoznają. Jeśli ktoś będzie widział konieczność złożenia 

korekty czy jakichś wyjaśnień, to proszę to zrobić. 

Ad. 9.Przechodzimy do punktu 9, wolne wnioski, komunikaty, oświadczenia 

radnych i zamknięcie obrad sesji. 

Czy ktoś z Państwa ma jakieś wolne wnioski, komunikaty? Przez system 

proszę się zgłosić. Pan Radny Edward Mazur, proszę bardzo. 

- Panie przewodniczący, ja bym prosił, żeby przypomnieć wszystkim radnym, 

bo czasami może dojść do pewnego przeszacowania się w naszych głowach, 

bo teraz jest taki gorący okres tych wszystkich komisji, które były 

teraz, i teraz komisji budżetowych, żeby po prostu wszyscy radni sobie po 

prostu przypomnieli, gdzieś zapisali, bo to będą głosowania, 

żebyśmy byli wszyscy, starali się być wszyscy maksymalnie w komplecie 

na tych komisjach. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję bardzo Panu radnemu. Przypomnę w takim razie, informacje są 

już dostępne w systemie eSesji. Sesja budżetowa będzie 17 grudnia o 

godzinie 10:00. To też przypominam, komisje 2 grudnia i 28 listopada. 

Jeszcze Pan Radny Paweł Licznar, proszę bardzo, w ramach wolnych wniosków 

i komunikatów. No wobec tego, że jeszcze Pan Radny Licznar usunie błędy 

techniczne, więc ja pozwolę sobie przypomnieć Państwu i wszystkim 

mieszkańcom Prudnika, szczególnie mieszkańcom Osiedla Jesionowe Wzgórze, 

że w dniu 28 w czwartek są konsultacje społeczne odnośnie funkcjonowania 

oświaty w zakresie podstawowym, opieki żłobkowej, przedszkolnej. 

Kto z Państwa jest zainteresowany, zapraszamy do Sójki, 

to jest sala gimnastyczna przy basenie. Czwartek, godzina 17:00 na 

konsultacje społeczne odnośnie funkcjonowania oświaty. 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś komunikaty 

i wnioski, zanim Pan Radny Licznar sobie tutaj poradzi z techniką? Czy 

Pan Radny Zawiślak? [niezrozumiałe] Ok, dobrze. 

Radny Ireneusz Licznar: 

- Odnośnie tych konsultacji, Panie burmistrzu, 28. Kiedy będzie wiadomo, 

kto będzie z tej komisji, jeżeli chodzi o skład na ten 28? 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Chodzi o przedstawiciela Rady Miejskiej. 

Radny Ireneusz Licznar: 

- Raptem są 2 dni. 



Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Czy to będą ci radni, którzy tam się pojawią, wybiorą między sobą, 

czy... 

Radny Ireneusz Licznar: 

- Bo tam jest Rady Miejskiej, tak? I gminy. Kto to wyznacza i kiedy 

będzie wiadomo, kto będzie w tej komisji? 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski: 

- Nie wiem. Ja myślę, że Pan sekretarz, jeżeli może podejść i nas słyszy, 

to zapraszamy. Nie znam składu, dlatego nie będę wymyślał. 

Radny Ireneusz Licznar: 

- No dobra. 

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Czyli Panie Pawle, będzie Pan z miejsca, rozumiem, przedstawiał? 

Radny Paweł Licznar: 

- Żałuję, bo ja jestem wzrokowcem i lubię pewne rzeczy widzieć, ale 

niestety kabel HDMI odmawia posłuszeństwa, nie rozumiem dlaczego, ale 

jakby do rzeczy. Wpadła bardzo fajna propozycja, już nie pamiętam kogo z 

radnych na komisji, żeby tutaj Pani skarbnik pokazywała narastająco nam 

czy prognozowała wyniki budżetu. Jednym z takich kluczowych wskaźników, 

które nas RIO bodajże rok temu zwróciło nam uwagę, to jest taka proporcja 

między tymi środkami, które do nas dopływają na bieżąco, to się nazywają 

dochody bieżące. Dochody bieżące to są wszelkiego rodzaju dochody, 

które spływają do gminy, a nie są to dochody przykładowo ze sprzedaży 

mienia czy z innych dotacji. To są dochody, podatki od nieruchomości, 

z CIT-u, z PIT-u, to są wszystkiego rodzą dochody. RIO wskazało nam, że w 

2023 mieliśmy bardzo dużą różnicę między tymi dochodami bieżącymi, a 

wydatkami bieżącymi. Wydatki bieżące to są wszelkiego rodzaju wydatki, 

które nie są wydatkami inwestycyjnymi, i nam na to zwróciło uwagę RIO. 

I ta różnica VAT 2023 wyniosła na 10 000 000 zł, czyli to jest jakby 

dziura. Oni pokazali, że to jest bardzo dużo, 

prawda? Teraz mamy na 2024... Ja spisywałem te dane, kiedy uchwalaliśmy 

budżet, to tam różnica wynosiła między 4, a 5 milionów złotych. 

I teraz ja chcę Państwu wytłumaczyć, z czym jest problem. 

Dlaczego często jakby są te decyzje burmistrza odmowne, że nie zrobimy 

czegoś, tak? Jeżeli my nie mamy, kolokwialnie ujmując to, pieniędzy 

zgodnie z nowymi rozporządzeniami dotyczącymi dyscypliny finansów 

samorządowych, a ta mówi wyraźnie, że dochody bieżące muszą się pokrywać 

z wydatkami bieżącymi. W poprzednich latach nie musiało tak być, 

ale teraz od 2025 będzie musiało, więc jeżeli my mamy dziurę na 5 000 000 

zł, to tego typu pieniądze, które wpadają nam z różnych oszczędności, 

to one pokrywają bardzo często tą właśnie różnicę między dochodami, 

a wydatkami, dlatego też... Ja nie chcę tutaj być adwokatem Diabła, ale 

rozumiem jakby Panią sekretarz, że jakby nie ma czasem środków po 

prostu na coś innego, tak? I ja chciałem pokazać, bo ja to prowadzę od 

2017 roku i ta dziura się zbudowała bardzo szybko. Ona się zbudowała w 

momencie, kiedy ogłoszono składkę związaną z nowym 

ładem. Spadły nam dochody bieżące o 10 milionów złotych. 

15. 15 milionów złotych spadły nam w 2023. 

No i jakby poziom tych dochodów bieżących jest taki sam jak w 2024. Czyli 

15 milionów złotych z dochodów bieżących mamy mniej, jak to było w latach 

2022, 2021, 2020, 2019, 2018. 15 milionów. Więc to jest ogrom pieniędzy, 

nie? Tylko tyle z mojej strony.  

Przewodniczący Rady Zygmunt Trojniak: 

- Dziękuję za ten wykład, szkolenie, informację. Czy ktoś z Państwa ma 

jeszcze jakieś wnioski, komunikaty? Prosiłbym bardzo, żeby ktoś, kto 

będzie uczestniczył w tych konsultacjach społecznych odnośnie oświaty na 

osiedlu, wyraził chęć, zgodę brania udziału w komisji, która będzie 

liczyła głosy jakby w ramach tych konsultacji społecznych. Czy jest ktoś 



z Państwa radnych, kto będzie uczestniczył, będzie dysponował czasem i 

mógł brać udział w pracach tej komisji? Czwartek o godzinie 17:00 w hali 

sportowej Sójka. Czyli Pan Bartłomiej Trytek, Bartosz Trytek i 

ewentualnie Pan Ireneusz Licznar, tak? To Panie burmistrzu... I Pan 

Witold Rygorowicz. W takim razie przegłosujemy... [niezrozumiałe] No to w 

takim razie i Pan Edward Mazur, Pani Alicja Isalska będzie bez problemu. 

Kto z Państwa będzie z tych radnych, będzie mógł brać udział w pracach 

tej komisji. W takim razie nie mamy, wyczerpaliśmy już porządek obrad. 

Zamykam XII sesję Rady Miejskiej w dniu 26 listopada 2024 roku. 

 

Dziękuję Państwu radnym, dziękuję wszystkim mieszkańcom za cierpliwość 

i za nasze oglądanie. Dziękuję wszystkim sołtysom i naczelnikom. 


